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Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 

Mohamad Hassan (L), 1:e vice ordförande, närvarar på distans 

Fredrik Ahlstedt (M), 2:e vice ordförande, närvarar på distans 
Asal Gohari (S), närvarar på distans 
Therez Almerfors (M), närvarar på distans 

Erik Dagnesjö (S), närvarar på distans 
Christopher Lagerqvist (M), närvarar på distans 

Maria Patel (S), tjänstgörande ersättare, närvarar på distans 
Ulrik Wärnsberg (S), närvarar på distans 
Stefan Hanna (-), närvarar på distans 

Simon Alm (-), närvarar på distans 
Rickard Malmström (MP), närvarar på distans 

Tobias Smedberg (V), närvarar på distans 
Jonas Segersam (KD), närvarar på distans 

Hanna Victoria Mörck (V), närvarar på distans 

Ej tjänstgörande ersättare 

Mats Gyllander (M), närvarar på distans 

Helena Hedman Skoglund (L), närvarar på distans 

Linda Eskilsson (MP), närvarar på distans 

Madeleine Andersson (M), närvarar på distans §§ 349-356, 359-382 
Pavlos Cavelier Bizas (S), närvarar på distans, §§ 370-382 

Jonas Petersson (C), närvarar på distans 

Helena Nordström Källström (MP), närvarar på distans 
Karolin Lundström (V), närvarar på distans 
Linnea Alm (SD), närvarar på distans 
Eva Moberg (KD), närvarar på distans, §§ 358-382 

Övriga närvarande 

Lars Niska, kommunsekreterare 

Övriga närvarande på distans 

Joachim Danielsson, stadsdirektör. Ingela Hagström, utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör. Ola Hägglund, ekonomidirektör och biträdande 
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stadsdirektör. Christian Blomberg, stadsbyggnadsdirektör. Åsa Nilsson Bjervner, 
avdelningschef. Christian Dahlmann, enhetschef. Lena Grapp, stadsjurist. Ida Harju 
Håkansson (S), Sara Hägerström (M), Sara Elingfors (M), Dawn Anthony (V), Nathalie 

Berggren (L), Niklas Hjelm Smith (L), Mattias Jansson (SD), Pia Agestedt (MP) och Stina 
Bergström (MP), politiska sekreterare. 
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§ 349 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till Fredrik Ahlstedt (M) att justera protokollet tillsammans med 

ordförande den 21 december 2021. 

 

§ 350 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa föredragningslistan med tillägg av beslutsärendena Fördelning av 
statsbidrag Säkerställa en god vård och omsorg av äldre personer 2022 och 

Ansökan om verksamhetsstöd för Antidiskrimineringsbyrån Uppsala år 2022-
2023. 
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§ 351  

Verksamhetsplan 2022-2024 för 
kommunstyrelsen 

KSN-2021-03026 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna verksamhetsplan och budget 2022–2024 för kommunstyrelsen 

enligt ärendets bilaga. 

Sammanfattning 

I förslaget till verksamhetsplan har kommunfullmäktiges nio inriktningsmål och de 19 

uppdrag som fullmäktige gett till kommunstyrelsen konkretiserats i form av åtgärder. 
Inom 13 områden har uppdragen kompletterats med nämndmål för att fånga 

utvecklingsbehov inom kommunstyrelsens grunduppdrag. Kommunfullmäktige har 
tilldelat kommunstyrelsen ett kommunbidrag på 668 miljoner kronor för 2022. 
Kostnaderna för kommunstyrelsens verksamhet budgeteras att uppgå till 4 293 

miljoner kronor under året. Förutom kommunbidrag finansieras kostnaderna av taxor, 
avgifter, hyror, övriga intäkter och fördelning av kommungemensamma kostnader till 

nämnderna. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 411 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 december 2021 

• Bilaga: Verksamhetsplan och budget 2022–2024 för kommunstyrelsen 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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Reservationer 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Jag erbjöd kommunfullmäktige en annan Mål och budget för perioden 2022-2024 än 
minoritetsstyret. Om en majoritet av kommunfullmäktiges ledamöter hade röstat på det 

förslaget hade vi haft en helt annan verksamhetsplan som kommunstyrelsen skulle ta 
ställning till. Mitt förslag bygger på att fokusera på de verksamheter som idag brottas 

med omfattande kvalitetsbrister. Brister som är oacceptabla med tanke på hur höga 
skatter vi betalar. Uppsalas offentliga miljöer måste åter bli trygga mötes- och 

rekreationsplatser, hela Uppsala kommun måste utvecklas, citys attraktion måste 
kraftigt stärkas och näringslivsklimatets usla ranking kräver ett nytt ledarskap för 

Uppsala. Behovet av ledarskapsskifte brådskar. Uppsala kommun har allt högre 
arbetslöshet och allt fler människor som långvarigt saknar förmåga att försörja sig 

själva. Det är en oacceptabel utveckling och den har kraftigt försämrats under de senaste 
sju åren. Inte sedan 90-talet har Uppsala haft en så hög arbetslöshet som nu. 

Kommunstyrelsens direkt styrda verksamheter måste kraftigt reduceras och all 

stabspersonal kopplad till nämnderna ska decentraliseras. All icke prioriterad 
administration och byråkrati måste avvecklas. Under planperioden behöver ett 
omfattande förbättringsarbete genomföras och i slutet av perioden ska skatten sänkas 

så att skattebetalarna får lite mer rådighet över egna pengar. 

Särskilda yttranden 

Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) lämnar ett särskilt yttrande: 

Moderaterna lade fram ett eget alternativ till Mål och budget 2022–2024. Vårt 
budgetförslag fokuserar på att skapa en trygg kommun där alla som vill och kan jobba 

har ett jobb att gå till. 
Otryggheten är fortsatt utbredd i Uppsala kommun. Skjutningar, vandalisering av 

skolgårdar, personrån och gängkriminalitet får aldrig bli normalläge. Oavsett ålder, kön, 

var man bor eller hur länge man har bott här ska Uppsala ska vara en trygg plats. Det 
gäller såväl utemiljöer som innanför lägenhetsdörren till det egna hemmet. Krafttag 
måste tas mot kriminaliteten och de gäng som idag har hela stadsdelar i ett järngrepp. 

Uppsalas gator, parker och torg ska tillhöra de laglydiga medborgarna. 

Uppsala kommun har det sämsta företagsklimatet sedan mätningarna började, vi är nu 
på plats 232 av 290. Uppsalas företagare behöver ett ledarskap som skapar bättre 
förutsättningar för att Uppsala ska vara platsen för nya affärsidéer att kläckas och där 
företag ska vilja växa och etablera. Samtidigt har Uppsala kommun den högsta 

arbetslösheten sedan 1997 och långtidsarbetslösheten har ökat sedan det 
socialdemokratiska styret tog över. Det behövs krafttag för att skapa nya incitament och 
möjligheter till ett jobb. 

Skolresultaten i Uppsala kommun fortsätter att sjunka. Alla Uppsalas skolor ska vara bra 
skolor och de ska mötas av likvärdiga och tydliga krav från kommunen. Uppsala 

kommun bör rekommendera alla kommunala grundskolor att införa betyg redan från 
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årskurs fyra. Moderaterna vill säkerställa att eleven alltid blir rättvist bedömd utifrån 
prestation genom central och anonym rättning av nationella prov. Undervisande lärare 
ska inte rätta och betygsätta sina egna elever. Uppsala kommun ska ha en mångfald av 

aktörer och skolor där rätten att välja skola värnas. Familjer och elever ska ha möjlighet 
att välja den förskola eller skola som passar just deras behov bäst.  
Det är beklagligt att det inte finns med en del i verksamhetsplanen om 

kommunikationsstaben på kommunen och deras arbete, något som varit ifrågasatt från 

flera håll, och som kommunstyrelsen gett i uppdrag till förvaltningen att utreda.  
Uppsala kommuns invånare behöver en budget som fokuserar på kommunens 

kärnuppgifter, det är inte ansvarsfullt att ge allt till alla. 
Givet ovanstående har Moderaterna presenterat bl.a. följande åtgärder i vårt förslag till 

Mål och budget 2022–2024: 

• Sätt upp fler trygghetskameror på platser som upplevs som otrygga och/eller är 

särskilt brottsutsatta 

• Inrätta en trygghetscentral  

• Ta fram en trygghetsplan för näringslivet 

• Förenkla tillståndsgivning för exempelvis bygglov och koppla servicegarantier till 

besluten så att ingen företagare behöver vänta i onödan 

• Ökat samarbete med socialtjänst och polisen i arbetet med nyrekrytering av 

unga till kriminella gäng 

• Ställ krav på fullgjord samhällsundervisning för nyanlända samt motprestation i 

form av praktik eller utbildning samt jobbsökande för att erhålla 

försörjningsstöd. Insatserna ska ske i omfattningen heltid 

• Anställa fler Uppsalavärdar 

• Öka andelen fristående förskolor och grundskolor i Uppsala vid nyetablering 

• Genomför central rättning av nationella prov 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

I kommunfullmäktige lade Vänsterpartiet fram en annan budget som föll. En budget som 

genom en mer sund balans mellan behovet av ekonomiskt överskott och välfärdens 
behov av resurser hade inneburit markant bättre möjligheter att bygga ett Uppsala som 
är bra för alla. Där det finns bostäder alla har råd att bo i, där det görs mer offensiva 
satsningar på vårt klimat och där välfärden har bästa förutsättningar att finnas där när vi 

behöver den. 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Centerpartiet hade ett annat förslag till mål och budget för Uppsala kommun än den som 
nu kommer gälla för 2022. I Centerpartiets budgetförslag lades fokus på grön utveckling 
av hela kommunen, krafttag mot otryggheten och verkningsfulla åtgärder för att lyfta 

kommunens företagsklimat. Med Centerpartiets budget hade också kommunens 

verksamhetsplan blivit annorlunda och burit större prägel av insatser för grön utveckling, 
trygghet och företagsamhet. 
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Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Sverigedemokraternas budget hade stora skillnader jämfört med styret. SD biträder 
därför naturligtvis inte verksamhetsplanen som antogs i KS. 

Den föreslagna verksamhetsplanen innehåller på tok för få insatser för att säkra ett 
grundläggande skydd mot otrygghet och brottslighet. Den skulle må bättre av mer 
konkreta förslag som till exempel de vi föreslagit, bland annat att kommunen aktivt ska 

arbeta för att vräka gängkriminella från sina bostäder och säga upp deras köplatser i 

kommunens bostadskö etc. 
En del positiva åtgärder finns dock som i hög grad går i linje med vad vi sedan tidigare 

förespråkat, som att man nu säger sig vilja utreda möjligheterna till kameraövervakning i 
skolorna, ökad belysning och andra trygghetsskapande åtgärder. SD var bland annat 

först med att föreslå kameraövervakning på Dragarbrunnsgatan. 
En del andra övergripande mål låter på pappret som trevliga och lovvärda initiativ, men 

deras nytta för kommuninvånarna är minst sagt begränsad. Det gäller till exempel en del 
av åtgärderna för att få kommunen fossilfri till 2030, eller kravet på ekologiskt odlade 

råvaror till skolbespisningen. Ekologisk odling kan ibland vara direkt negativ då den kan 

kräva större odlingsytor, kan bidra till övergödning, samt att ekologiskt utfodrade djur 

kan drabbas av parasitsjukdomar och andra saker som inte alls gör den ekologiska 
odlingen till en avgjort god sak. 

En annan sak där möjligen goda intentioner kan leda helt fel är idén om könskvotering in 

i kommunala bolagsstyrelser. Även i de sällsynta fall där kvotering möjligen skulle kunna 

motiveras leder det nästan ofelbart till oönskade effekter, inte minst i form av 
överklaganden och skadeståndskrav. Det strider dessutom mot en grundläggande 

meritokratisk tanke som trots sina begränsningar måste vara den grundläggande 
riktlinjen för myndighetsutövning i ett öppet samhälle. 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Kristdemokraterna lämnade ett eget förslag på mål och budget för 2022 som skulle 
inneburit en omfattande sanering i kommunledningskontorets och 

stadsbyggnadsförvaltningens arbete. Vi måste se över alla kostnader, och identifiera 

verksamheter som inte tillför tillräckligt mycket till invånarna. 
Hade vi ingått i majoriteten hade verksamhetsplanen sett annorlunda ut, och därför 

avstod vi att delta i beslutet. 

Simon Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Sverigedemokraternas budget hade medfört andra förutsättningar för 

kommunstyrelsens verksamhetsplanering. Det förslaget föll i fullmäktige varför 
undertecknad väljer att konstatera att så är fallet, vilket inte kan återställas i detta 

beslut. Den socialistiska inriktning som tyvärr vann i fullmäktige sätter utgångspunkten 
för den verksamhetsplanering som nu tas för kommunstyrelsen något som inte på något 

sätt har undertecknads stöd. 
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§ 352  

Uppföljning av internkontrollplan 2021 och 
internkontrollplan 2022 för kommunstyrelsen 

KSN-2021-03027 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna uppföljning av internkontrollplan 2021 enligt bilaga 1, 

2. att godkänna internkontrollplan 2022 enligt bilaga 2,  
3. att uppdra till alla nämnder och bolagsstyrelser att inom ramen för sina 

internkontrollplaner 2022 genomföra kontroll av att ansvaret för information 
följer verksamhetsansvaret och att informationstillgångar är inventerade 

enligt bilaga 4, samt 

4. att uppdra till alla nämnder och bolagsstyrelser att inom ramen för sina 

internkontrollplaner 2022 genomföra kontroll av att behovet av rutiner och 
planer för hantering av avbrott och störningar i informationsförsörjningen är 
inventerat samt att nödvändiga rutiner och planer är dokumenterade, kända 

och prövade enligt bilaga 4. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens internkontrollplan syftar till att skapa en ändamålsenlig och 

effektiv verksamhet, tillförlitlig finansiell rapportering och information om 

verksamheten samt att följa tillämpliga lagar, föreskrifter, policyer och riktlinjer. 

Granskningen av internkontrollplan 2021 är genomförd med någon anmärkning 

avseende 13 av 29 kontrollmoment, vilka redovisas med förslag på åtgärder. 
Internkontrollplan 2022 beskriver vad som behöver göras utifrån viktiga risker som 

framkommit i förvaltningarnas och nämndens riskanalys. Kommunstyrelsen har även 

formulerat obligatoriska kontrollmoment inom två prioriterade områden för samtliga 
nämnder och bolagsstyrelser att hantera i sina internkontrollplaner 2022. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 412 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 december 2021 

• Bilaga 1 Uppföljning av internkontrollplan 2021 
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• Bilaga 2 Internkontrollplan 2022 

• Bilaga 3 Riskanalys internkontrollplan 2022 

• Bilaga 4 Obligatoriska kontrollmoment 2022 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Särskilda yttranden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt 
yttrande: 

Kommunstyrelsens riskanalyser av samhällsbyggnadsprojekt får en anmärkning för att 
riskanalyser ofta saknas. Uppföljningen av internkontrollplanen konkluderar att var 

tredje exploateringsprojekt genomförs utan riskanalys. Frånvaron av riskanalyser är 
något som våra partier vid flera tillfället påtalat och kritiserat, både generellt och för 

enskilda projekt. 
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna har till exempel pekat på risker 

avseende både ekonomi, kvalitet och tid med exploateringsprojektet för att uppföra en 
ny skola i Norra Hovstallängen. Projektet innebär en ekonomisk risk då det projekterats 

utan kännedom om fastighetens saneringsbehov, en kvalitetsrisk då skolan ska uppföras 

i en utsatt luftmiljö samt en tidsrisk eftersom saneringsarbeten kan dra ut på tiden och 
det planerade underjordiska garaget kan ta längre tid än planerat att projektera och 

bygga i Uppsala instabila lerjord. 
Vi har även pekat på omfattande risker med att förlägga fordonsdepån för ett framtida 

kapacitetsstarkt kollektivtrafiksystem på östra sidan Fyrisån när hela kapacitetsbehovet 
finns på den västra sidan ån. Den tänkta linjedragningen förutsätter en ny bro över 

Fyrisån i höjd med Ultuna. Då bron föreslås byggas genom ett naturreservat, kan 
innebära risker för kommunens primära dricksvattentäkt och är ett ingrepp i den 
riksintresseklassade kulturmiljön finns risk för att bron försenas av överklaganden och 

rättsliga processer. Om så sker kommer Uppsala kommun och region Uppsala ha 

investerat miljardbelopp i ett kollektivtrafiksystem och en fordonsdepå som under flera 
år inte går att använda. 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Kommunstyrelsens riskanalyser av samhällsbyggnadsprojekt får en anmärkning för att 
riskanalyser ofta saknas. Uppföljningen av internkontrollplanen konkluderar att var 

tredje exploateringsprojekt genomförs utan riskanalys. Frånvaron av riskanalyser är 
något som våra partier vid flera tillfället påtalat och kritiserat, både generellt och för 

enskilda projekt. 
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna har till exempel pekat på risker 

avseende både ekonomi, kvalitet och tid med exploateringsprojektet för att uppföra en 



Sida 11 (90) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-12-15 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

ny skola i Norra Hovstallängen. Projektet innebär en ekonomisk risk då det projekterats 
utan kännedom om fastighetens saneringsbehov, en kvalitetsrisk då skolan ska uppföras 
i Sveriges sämsta luftmiljö samt en tidsrisk eftersom saneringsarbeten kan dra ut på 

tiden och det planerade underjordiska garaget kan ta längre tid än planerat att 
projektera och bygga i Uppsala instabila lerjord. 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Bland rekommendationerna finns utveckling av e-handelssystemet, funktioner för 
direktupphandlingar och förnyade konkurrensutsättningar, samt framtagandet av 

informationshanteringsplaner i de olika förvaltningarna. Det är inget fel på dessa 
åtgärder, men Sverigedemokraterna menar att de inte går långt nog. 
Det finns ytterligare åtgärder som skulle kunna minska risken för onödiga kostnader, 
oavsett om de emanerar ur fusk, slarv eller bara oklara direktiv. Det kan exempelvis 

handla om att större inköp anförtros professionella inköpare. En annan sak som skulle ge 

betydligt mer stabilitet åt kommunens inköp och verksamheter vore en certifiering i 
enlighet med standarder som ISO 9001 som rör ekonomisk styrning, eller ISO 14001 som 
rör miljöcertifieringar. 

Ytterligare en åtgärd som skulle kunna ha en positiv effekt vore inrättandet av t ex en 

kommunal Slöseriombudsman. Det skulle kunna bli en central organisation dit både 
allmänhet, anställda inom förvaltningarna och kommunala chefer på olika ställen kan 

vända sig både för råd i samband med t ex upphandlingar och inköp, och för att framföra 
synpunkter på hur förvaltningens, och därmed skattebetalarnas tillgångar förvaltas. 
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§ 353  

Planeringsdirektiv 2022 

KSN-2021-03127 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa planeringsdirektiv för Mål och budget 2023 med plan för 2024–
2025 samt tidplan för arbetet enligt ärendets bilaga. 

Sammanfattning 

I december 2014 beslutade kommunstyrelsen om planeringsdirektiv för en ny mål- och 

budgetprocess. Mål- och budgetprocessen har sedan dess för varje år reviderats för att 

öka kvaliteten i de ekonomiska underlagen, skapa mer delaktighet från nämnder och 
bolagsstyrelser samt öka genomslagskraften för den politiska viljan. 
Planeringsdirektivet 2022 beskriver fokus och förutsättningar för arbetet med Mål och 

budget 2023–2025. 

Kommunfullmäktige beslutade den 8–9 november 2021 om Mål och budget 2022 med 
plan för 2023–2024. I och med det fastställdes kommunens inriktningsmål och 

indikatorer. Nämndernas och bolagsstyrelsernas verksamhets- och affärsplaner 
beslutas i respektive nämnd och bolagsstyrelse senast 31 december 2021. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 413 

• Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2021 

• Bilaga Tidplan Mål och budgetprocess 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) yrkar: 
att Genomföra en skattesänkning om 15 öre för 2023 och att mandatperioden förbereda 

för en skattesänkning om ytterligare 30 öre, 
Att ta fram en plan för att minska låneskulden på sikt, 

Att ytterligare öka tydligheten i styrningen gentemot förvaltningar och bolag avseende 
mål och uppdrag där målsättningen är minska antalet uppdrag och mål,  
Att kommunen ska ha ett resultat om 2,5 %  
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Jonas Segersam (KD) yrkar: 
(1) att Genomföra en skattesänkning om 50 öre för år 2023 
(2) att Följande finansiella mål ska gälla: 

1. Ekonomiskt resultat, kommun 
Minst två procent av skatter och kommunalekonomisk utjämning.  
2. Soliditet, kommunkoncern, inklusive pensionsåtagande 

Soliditeten ska under perioden stärkas, inom ett intervall om 25-30 procent. 

3. Låneskuld per invånare 
Skuldutvecklingen ska begränsas och över tid inte öka mer än 2,5 procent årligen 

Stefan Hanna (-) yrkar i första hand: 
(1) att kraftigt reducera antalet policys, uppdrag och mål som riktas mot alla 
verksamheter samt decentralisera all stabspersonal. 

(2) att på allvar delegera ansvar till nämnder och styrelser utifrån begränsade och tydliga 

relevanta mål och uppdrag per nämnd och bolag,  
(3) att fokusera på att kraftigt förbättra kvalitén inom välfärdens kärnverksamheter 
skola, vård och omsorg, 

(4) att växa i en takt som inte kraftigt ökar kommunens redan höga låneskuld,  

(5) att primärt stärka näringslivets och universitetens expansion och sekundärt bygga 
många nya bostäder, 

(6) att Översiktsplanen kraftigt revideras så att bebyggelseutvecklingen sker i ett lägre 
tempo och betydligt mer fördelas ut i hela kommunen och därmed stärker den för alla 
invånare, 

(7) att kommunen ska ha ett överskott vid årsskiften som minst motsvarar 4,0 %, 
(8) att förbättrings- och effektiviseringsarbetet ska leda till att skatten kan börjas sänkas 

under planperioden. 

Stefan Hanna (-) yrkar i andra hand avslag till arbetsutskottets förslag. 

Simon Alm (-) yrkar: 

(1) att skattesatsen sänks med minst 30 öre 

(2) att politikens arvoden, i synnerhet proffsarvodena, sänks 

(3) att strukturersättningen förändras till att utesluta extramedel med utgångspunkt i 
”rätt” eller ”fel” födelseland 

(4) att Uppsala kommun eftersträvar en invandringspaus 
(5) att kvalitetshöjande åtgärder kan finansieras till förmån för kärnuppdragen inom 
äldrenämnden och utbildningsnämnden 

(6) att ramhöjande kostnadsdrivande projekt i Uppsala stad, såsom spårvägsbyggen, 
minskar till förmån för en mer jämlik och hållbar jämnare utveckling av hela Uppsala 

kommun 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar avslag till Fredrik Ahlstedt (M) med fleras 
ändringsyrkande, Jonas Segersams (KD) ändringsyrkande, Stefan Hannas (-) 
ändringsyrkande och Simon Alms (-) ändringsyrkande. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer först Stefan Hannas (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag 

och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Jonas Segersams (KD) ändringsyrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Simon Alms (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande med motiveringen: 
I Moderaternas Uppsala ska det alltid löna sig att arbeta. Uppsalas framtida tillväxt är 

beroende av sänkt skatt för att vara en attraktiv plats i relation till andra kommuner i 
Mälardalsregionen. I vårt förslag till mål och budget la vi därför fram en skattesänkning 

om 15 öre som ett led i att återställa skattesatsen innan Socialdemokraternas höjning 
2016. Det föreslog vi samtidigt som vi presenterar ett positivt resultat och tar ansvar för 

skattebetalarnas pengar. 
För Moderaterna är det viktigt med realistiska budgetar och god framförhållning i 
planeringsarbetet för verksamheterna. Statsbidragen kommer att minska kommande år, 

och det är något vi måste ta hänsyn till. En god budgetdisciplin gör det möjligt att 

upprätthålla en god hushållning och skapar förutsättningar för lägre skatt och en 
minskad låneskuld. 

Låneskulden per invånare i Uppsala kommun är fortsatt hög och har ökat kraftigt sedan 

det socialdemokratiska styret tillträdde 2014. Vi vill vända den utvecklingen. För att 
stärka kommunens balansräkning, pressa ner låneskulden och för att uppmuntra 
företagsamhet vill vi fortsätta försäljningen av kommunala lokaler och verksamheter. 
Sådant som andra aktörer kan göra bättre eller minst lika bra ska kommunen varken 

äga eller vara huvudansvarig för. 

Moderaterna vill se ett färre antal mål och uppdrag i Mål och Budget. Ett färre antal 
uppdrag skulle innebära en tydligare fokusering på kommunens verksamhet under 
planperioden. Löpande arbete ska utföras som vanligt utöver vad som specificeras i 

uppdragen Uppsala kommun varken kan eller ska göra för många saker samtidigt. 

Kommunens kärnverksamhet tillsammans med hantering av pandemin och dess 
efterdyningar ska prioriteras. 
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Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Kristdemokraterna anser att en radikal översyn av kommunens kostnader behöver göras. 

Nettokostnaderna har under Socialdemokraternas styre de senaste sju åren tillåtits stiga 
med i genomsnitt 4–5% per år. Som högst var ökningen valåret 2018 med cirka 8% 
kostnadsökningar. Låneskulden har på samma sätt under motsvarande period ökat med 

nästan 40%, en utveckling som enbart tillfälligt kunnat brytas med en omfattande 

försäljning av tillgångar (främst kontorsfastigheter). För att komma tillrätta med 
kommunens ekonomi så behöver kostnaderna inom hela organisationen ses över och 

kommunens kärnverksamhet som skola, vård och omsorg prioriteras. 
Kristdemokraterna anser också att skatteuttaget är för högt och föreslår därför en 

skattesänkning om 50 öre. Det ger en tydlig signal till hela organisationen att vi måste 
hushålla bättre med skattebetalarnas pengar. Med tanke på att överskotten på senare år 

varit uppåt en miljard kronor finns också uppenbart ett utrymme för denna 
skattesänkning redan idag. 

Uppsala kommun behöver ett nytt, ansvarsfullt styre, där inte de ingående partierna i 

majoriteten tävlar om att använda mest pengar, utan där borgerliga partier kan sätta 

skattebetalarnas bästa i fokus för verksamheten. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Jag erbjöd kommunfullmäktige en annan Mål och budget för perioden 2022-2024 än 
minoritetsstyret. Om en majoritet av kommunfullmäktiges ledamöter hade röstat på det 

förslaget hade vi haft en helt annan verksamhetsplan som kommunstyrelsen skulle ta 
ställning till. Mitt förslag bygger på att fokusera på de verksamheter som idag brottas 

med omfattande kvalitetsbrister. Brister som är oacceptabla med tanke på hur höga 
skatter vi betalar. Uppsalas offentliga miljöer måste åter bli trygga mötes- och 

rekreationsplatser, hela Uppsala kommun måste utvecklas, citys attraktion måste 
kraftigt stärkas och näringslivsklimatets usla ranking kräver ett nytt ledarskap för 

Uppsala. Behovet av ledarskapsskifte brådskar. Uppsala kommun har allt högre 
arbetslöshet och allt fler människor som långvarigt saknar förmåga att försörja sig 

själva. Det är en oacceptabel utveckling och den har kraftigt försämrats under de senaste 

sju åren. Inte sedan 90-talet har Uppsala haft en så hög arbetslöshet som nu. 
Kommunstyrelsens direkt styrda verksamheter måste kraftigt reduceras och all 
stabspersonal kopplad till nämnderna ska decentraliseras. All icke prioriterad 
administration och byråkrati måste avvecklas. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Undertecknad avser inte att ställa upp i de allmänna valen under år 2022. Det innebär att 

planeringen med detta beslut inte kommer att ha undertecknad med sig hela vägen till 

antagande i fullmäktige. I normalfallet brukar undertecknad avstå från att göra tidiga 
inspel för att istället konstatera att styrets budget kommer att möta konkurrens av ett 
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alternativ från Sverigedemokraterna, där det senare kommer att få undertecknads stöd 
och utarbetas parallellt med styrets budgetprocess. 
Några viktiga medskick till den nya grupp från Sverigedemokraterna som kommer att 

slutföra detta budgetarbete är att sätta tryggheten i fokus, upprätthålla en tydlig linje i 
att inte låta massinvandringen fortsätta till kommunen, rulla tillbaka splittringspolitikens 
mångkultur till förmån för assimileringspolitik, minska skillnaden i ekonomisk 

omfördelning från landsbygden till stadens kostnadskonton, stärka välfärdsuppdraget 

som kommunen har utan skattehöjningar samt försöka rulla tillbaka det alldeles för 
höga skattetrycket till mer rimliga nivåer. De två senare kan utan närmre förklaring 

tyckas vara motsatsförhållanden, men minskar man på politikens arvoden, allmänt 
slöseri med resurser och de mycket stora invandringsrelaterade kostnaderna finns det 

utrymme för att både stärka välfärden och sänka skatten. 
Dessa långsiktiga inriktningar kräver ständiga förhållningssätt till de aktuella 

förutsättningarna, men i grund och botten är dessa delar det Sverigedemokraternas 
oppositionella budgetförslag sedan 2013 har vilat på och utvecklats med. Må den 

utvecklingen fortsätta och leta sig in än mer i de andra partiernas förslag också, och 

förhoppningsvis också i det förslag som det nya styret för Uppsala kommun lägger fram 

till fullmäktige i november nästa år. 

Särskilda yttranden 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

För att kommunen ska klara av tvåprocentsmålet utan att behöva göra avkall på 
välfärdens behov är en förutsättning att staten också tar ett ansvar. Staten måste 
fortsätta med generella stadsbidrag efter valet. Annars är risken att välfärdens behov 

inte kan tillgodoses. 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

Centerpartiet ser ett stort behov av att reformera kommunens mål- och resultatstyrning 

och vässa kommunens förbättringsarbete. I dagsläget riktar kommunen alldeles för 
många mål och uppdrag till alldeles för breda delar av kommunorganisation. Genom 

färre, smalare och vassare mål tydligt riktade till relevanta delar av 

kommunorganisationen kan kommunen förbättra invånarnas välfärd och service 
snabbare och mer effektivt. 

Vidare ser Centerpartiet betydande risker med kommunens omfattande och snabbt 
växande låneskuld. Denna bygger in finansiella risker och stor räntekänslighet i 
kommunens verksamhet. För att minska dessa vill Centerpartiet se en plan att minska 

kommunens låneskuld. 
Uppsala kommuns konkurrenskraft urholkas av att vår skattesats är hög relativt de 

kommuner vi konkurrerar med om invånare och arbetskraft. För att stärka kommunens 

konkurrenskraft vill Centerpartiet därför gradvis sänka det kommunala skattetrycket ned 

till en nivå jämförbar med nivån i de jämförbara kommuner vi i första hand konkurrerar 
med. Skattesänkningar kan emellertid endast komma på tal då ekonomin tillåter det 
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utan kvalitetssänkningar inom välfärd och service. 
Centerpartiet yrkade därför 
att följande läggs till som fokus i arbetet med mål och budget för 2023 

- En bättre mål- och resultatstyrning etableras i kommunen genom färre men bättre 
definierade uppdrag kopplade till kvantitativa indikatorer med angivna mål på ett, två 
respektive tre års sikt. 

- Kommunens finansiella risker och räntekänslighet minimeras genom att en plan tas 

fram för att under kommande år successivt minska kommunens låneskuld. 
- Kommunens konkurrenskraft stärks genom att kommunen planerar för en 

skattesänkning med 10 öre 2023, samt genom att kommunen bygger beredskap för 
ytterligare skattesänkningar när det ekonomiska utrymmet tillåter det utan sänkt 

kvalitet på kommunens välfärd och service. 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Sverigedemokraterna lämnade in ett eget budgetförslag, varpå vi inte kan ställa oss 
bakom förslaget till verksamhetsplan för 2022-2024 för kommunstyrelsen. 
Vi menar att det med en bättre ekonomisk styrning av den typ som efterlyses under punkt 

4 skulle finnas utrymme för både en skattesänkning på 30 öre och ett upprätthållande av 

vårt överskottsmål på 2 procent av intäkterna. Styrets förslag på att kommunens 
skuldutveckling ska begränsas och över tid inte öka mer än fem procent årligen, anser vi 

därtill vara på tok för defensivt; målet måste sättas högre än så.  Vi vill därför se över vilka 
möjligheter det finns att inte bara minska ökningstakten, utan att på sikt även minska 
kommunens låneskuld. 

Det är också vår uppfattning att en certifiering av kommunens verksamheter i enlighet 
med ISO 9000 och ISO 14000 är mycket angelägna.  

Vidare vill SD särskilt lyfta vikten av invandringsstopp, förändrad strukturersättning 
enligt SD:s tidigare lagda förslag och slopade satsningar för spårväg.  

Även om de av styret föreslagna punkterna låter bra så är det vår uppfattning att man i 
vanlig ordning “vill för mycket” och att det finns stort utrymme för att spara pengar och 

ändå utan vidare klara av de kärnverksamheter som kommunens invånare har rätt att 
förvänta sig få del av. 
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§ 354  

Avtal gällande fördelning av kostnad för 
marksanering avseende Kungsängen 24:1, 
24:2 och 24:8. 

KSN-2021-03085 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ingå avtal med Aktiebolaget Uppsalabuss och Gamla Uppsala Buss 
Aktiebolag gällande kostnader för avhjälpande av föroreningsskador för 

fastigheterna Kungsängen 24:1, 24:2 och 24:8 enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun köpte fastigheterna Kungsängen 24:1, 24:2 och 24:8 av Aktiebolaget 

Uppsalabuss (AB Uppsalabuss) år 2009. Se områdets lokalisering i bilaga 2. I samband 
med köpet utställde AB Uppsalabuss en garantiutfästelse, bilaga 3, där bolaget åtog 

sig att ersätta Uppsala kommun för eventuella framtida kostnader för marksanering.  

Gamla Uppsala Buss Aktiebolag (GUB) har sedan år 1996 varit ansvarig för 

stadsbusstrafiken i Uppsala och år 2012 köpte Region Uppsala samtliga aktier i 

AB Uppsalabuss och GUB från Uppsala kommun.  

På fastigheterna har det fram till februari 2021 bedrivits depåverksamhet för bussar. Av 
miljöbalken följer att alla som bedriver, eller har bedrivit, en verksamhet som har 

bidragit till en föroreningsskada eller allvarlig miljöskada är ansvarig för avhjälpande av 
skadan. Det har därför i förhandling med Region Uppsala bedömts vara skäligt att även 

Uppsala kommun ska stå för en del av kostnaderna för avhjälpande av 
markföroreningar. 

Ärendet gäller beslut om att ingå avtal där Uppsala kommun ansvarar för 50 procent 
och AB Uppsalabuss samt GUB ansvarar för 50 procent av de kostnader som följer av 
avhjälpande av markföroreningar på fastigheterna. Garantiutfästelsen från AB 
Uppsalabuss om att ersätta Uppsala kommun för eventuella framtida kostnader 

upphör att gälla.  
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Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 1 december 2021 § 97 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021 

• Bilaga 1, Avtal 

• Bilaga 2, Karta 

• Bilaga 3, Garantiutfästelse 

• Bilaga 4, Utredning gällande kostnader för omhändertagande av förorenad 
jord 

Beslutsgång 

Ordförande ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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§ 355  

Samarbetsavtal med Vattenfall AB avseende 
fjärrvärme-, fjärrkyla- och ångledningar 

KSN-2021-02212 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna samarbetsavtal mellan Uppsala kommun och Vattenfall AB.  

Sammanfattning 

Stadsbyggnadsförvaltningen och Vattenfall AB har identifierat ett behov av ett 

övergripande samarbetsavtal som omfattar all typ av kommunägd mark. 

Samarbetsavtalet syftar till att skapa förutsättningar för ett effektivt markutnyttjande 
och samordnade av ledningsarbeten inom Uppsala. Det syftar även till att minska 

parternas beredningstider när nya ledningar för fjärrvärme, fjärrkyla eller ånga behöver 
anläggas, eller då befintliga ledningar behöver flyttas. 

Därför föreslår stadsbyggnadsförvaltningen att kommunstyrelsen godkänner 
samarbetsavtalet mellan Uppsala kommun och Vattenfall AB, bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 1 december 2021 § 98 

• Tjänsteskrivelse daterad 17 november 2021 

• Bilaga 1, Samarbetsavtal inklusive bilagor, Vattenfall AB 

Beslutsgång 

Ordförande ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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§ 356  

Bostads- och lokalförsörjningsplaner 2022-
2026 med utblick till 2031 

KSN-2021-02572 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna Lokalförsörjningsplan för pedagogiska lokaler 2022–2026 med 

utblick till 2031 i ärendets bilaga 1, 
2. att godkänna Lokalförsörjningsplan för idrott och fritid 2022–2026 med utblick 

till 2031 i ärendets bilaga 2, 
3. att godkänna Lokalförsörjningsplan för kultur och fritid 2022–2026 med utblick 

till 2031 i ärendets bilaga 3, 

4. att godkänna Lokalförsörjningsplan för friluft och drift- och 

verksamhetslokaler 2022–2026 med utblick till 2031 i ärendets bilaga 4, 
5. att godkänna Lokalförsörjningsplan för gemensam service 2022–2026 med 

utblick till 2031 i ärendets bilaga 5, 

6. att godkänna Lokalförsörjningsplan för arbetsmarknadsinsatser, ekonomiskt 
bistånd och vuxenutbildning 2022–2026 med utblick till 2031 i ärendets bilaga 

6, 
7. att godkänna Bostadsförsörjningsplan för mottagandet av nyanlända 2022–

2024 i ärendets bilaga 7, 

8. att godkänna Bostads- och lokalförsörjningsplan för sociala ändamål 2022–

2026 med utblick till 2031 i ärendets bilaga 8,  
9. att godkänna Bostads- och lokalförsörjningsplan för personer med 

funktionsnedsättning 2022–2026 med utblick till 2031 i ärendets bilaga 9, 

10. att godkänna Bostads- och lokalförsörjningsplan för vård och omsorg av äldre 
2022–2026 med utblick till 2031 i ärendets bilaga 10, samt 

11. att uppdra till kommunledningskontoret att fullfölja planerna inom de ramar 
som fastställs av kommunfullmäktige i Mål och budget. 

Sammanfattning 

Bostads- och lokalförsörjningsplanerna innehåller kommunens planering för att 

tillhandahålla bostäder och lokaler till kommunens olika nämnder. Den strategiska 

planeringen för att tillgodose kommunala verksamheter med lokaler och anläggningar 
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är ett ständigt pågående arbete där planerna revideras årligen utifrån genomförande 
och förnyade förutsättningar. 

Planerna redovisar bostads- och lokalbehov för nämnderna. Planerna innehåller 
tidigare beslutade åtgärder samt förslag till åtgärder för att möta behovet och de 

ekonomiska konsekvenserna som följer av detta. I planerna redovisas även 

utredningar som behövs för att kunna föreslå åtgärder. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 414 

• Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2021 

• Bilaga 1, Lokalförsörjningsplan för pedagogiska lokaler 2022–2026 med utblick 
till 2031 

• Bilaga 2, Lokalförsörjningsplan för idrott och fritid 2022–2026 med utblick till 

2031 

• Bilaga 3, Lokalförsörjningsplan för kultur och fritid 2022–2026 med utblick till 

2031 

• Bilaga 4, Lokalförsörjningsplan för friluft och drift- och verksamhetslokaler  
 2022–2026 med utblick till 2031 

• Bilaga 5, Lokalförsörjningsplan för gemensam service 2022–2026 med utblick 

till 2031 

• Bilaga 6, Lokalförsörjningsplan för arbetsmarknadsinsatser, ekonomiskt 

bistånd och vuxenutbildning 2022–2026 med utblick till 2031 

• Bilaga 7, Bostadsförsörjningsplan för mottagandet av nyanlända 2022–2024 

• Bilaga 8, Bostads- och lokalförsörjningsplan för sociala ändamål 2022–2026 

med utblick till 2031 

• Bilaga 9, Bostads- och lokalförsörjningsplan för personer med 
funktionsnedsättning 2022–2026 med utblick till 2031 

• Bilaga 10, Bostads- och lokalförsörjningsplan för vård och omsorg av äldre 

2022–2026 med utblick till 2031 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 

att Öfvre Slotts förskola inte ska stängas, och att förvaltningen istället ges i uppdrag att 
undersöka hur förskolan istället kan byggas om, flyttas, minskas i storlek, samverka med 
förskolebussar eller att fristående aktör övertar verksamheten. 

Tobias Smedberg (V) yrkar: 

att bostads-och lokalförsörjningsplanen justeras för att ange att privata företags 
etableringsfrihet enligt Lag om valfrihet, LOV, inom särskilda boenden för äldre 

omgående fasas ut. 
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Simon Alm (-) yrkar avslag till Tobias Smedbergs (V) yrkande. 

Simon Alm (-) yrkar: 
(1) att Linnea Alms yrkanden från utbildningsnämnden bifalls, 
(2) att Bostadsförsörjningsplan för mottagandet av nyanlända avslås, 

(3) att säkerställandet av lokalförsörjning som regel tillgodoses genom samarbete med 

privata aktörer. 

Mohamad Hassan (L) och Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar avslag till Fredrik Ahlstedt (M) med fleras 
ändringsyrkande och Simon Alms (-) första ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Tobias Smedbergs (V) ändringsyrkande mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Simon Alms (-) ändringsyrkanden mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår desamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande med motiveringen: 

Moderaterna ställer sig bakom planen och delar den analys av behoven som är gjord. 

Kommunen bör dock i så stor utsträckning som möjligt låta privata fastighetsbolag 
uppföra samhällsfastigheter. Detta för att få en så hög effektivitet som möjligt både 
avseende förvaltning och finansiering. 

Vi anser att lokalförsörjningsplaneringen behöver bli än bättre och då särskilt inom 

utbildningsområdet. KS (Stab fastighet) och UBN behöver arbeta än närmare varandra 
för att definiera behovet och göra en korrekt beställning gentemot fastighetsägaren som 
kan vara Uppsala kommuns Skolfastigheter eller en privat fastighetsägare. Projekten 
behöver ha en bättre och tydligare styrning där både tidplan och budget hålls. 

Inom IFNs ansvarsområde finns det också förbättringsmöjlighet. Genom att förbättra 

dialogen med föreningslivet i syfte att kartlägga behov och förbättringar inom 

anläggningar och föreningsliv i hela Uppsala kommun. 
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Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkande med motiveringen: 
Socialdemokraterna lovade i valrörelsen att göra upp med vinstjakten i välfärden. Ändå 

fortsätter man att gå i rakt motsatt riktning och tar inte ett steg mot att avveckla den 
värsta av alla privatiseringsformer, LOV. Detta trots att man vet att LOV skapar osäkerhet 
vad gäller kapaciteten i särskilda boenden för äldre. Det är ett stort svek mot välfärden 

och framtida generationer av seniorer. 

Vi i Vänsterpartiet står för att det ska vara stora och bra förskolegårdar. Detta finns inte 
här. Vi är oroade över att de nya riktlinjerna för nya förskolor ger mycket små gårdar. Alla 

barn borde få springa av sig ordentligt på en stor gård. Det kanske till och med är extra 
viktigt för barn som växer upp i stan, där det offentliga rummet i lägre grad, ger utrymme 

för att springa och leka fritt. Förslaget innehåller en stängning av en liten förskola i 
centrum. Eftersom kommunen länge har haft ont om platser i stan så har det varit en 

viktig fråga att se efter hur behoven ser ut i centrala staden, Luthagen och Kungsängen 
som är det aktuella området. En förskola utan gård är trots allt viktigare än ingen 

förskola alls om det saknas platser. Nu ser det ut som att det finns flera tungt vägande 

skäl till att stänga förskolan i centrum med 22 platser. Den har ingen förskolegård, den är 

så pass liten att den är extra kostsam och har svårare att leverera den service som 
efterfrågas från vårdnadshavare, det finns ett behov av en kostsam renovering av 

ventilationen och det saknas personalutrymmen för personalen. När vi då samtidigt ser 

att behoven av förskoleplatser ser ut att gå ner i centrala staden så finner vi det rimligt att 

lägga ner förskolan 2023. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) 
med fleras yrkande med motiveringen: 

När det gäller skollokaler kan styrningen bli bättre och underhållet prioriteras på ett 
annat sätt än idag. Fristående utförare har en helt annan flexibilitet i sin lokalplanering, 

medan kommunen gång på gång fastnat i dyra moduler, fått se byggprojekt försenas 
och fördyras och fått dras med oklarheter i ansvarsfördelningen vilket också påverkat 

kommunikation med vårdnadshavare och elever. Vi var också kritiska mot att 
förskolenedläggningar smygs in i den här planen och yrkade avslag på nedläggningen av 

Övre Slotts förskola. I centrala staden är behovet av förskolelokaler stort, och vi har inte 

råd att förlora några fungerande lokaler. 
Generellt kan man också konstatera att samordningen med civilsamhälle och fristående 
utförare är bristfällig. Planen gäller ju kommunala lokaler och fastigheter, men genom en 
bättre samverkan med andra delar av samhället kan man arbeta tillsammans för 

kommunmedborgarnas bästa. Det är dessutom oftast bättre att det är fristående aktörer 
som bygger och driver anläggningar, än att det är kommunen som gör det. Det ser vi 
exempel på inom idrotts- och fritidsverksamheten, där kommunen i största möjliga 

utsträckning bör avstå att konkurrera med fristående aktörer, och i stället lägga till rätta 

för att föreningar i större utsträckning kan äga och / eller driva anläggningar. 
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Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet med motiveringen: 
Jag anser att kommunen måste slå ner på tillväxtambitionerna och fokusera på att få 
betydligt bättre kvalité än nu i leveranserna av välfärdens kärnverksamheter skola, vård 

och omsorg. Jag anser också att det i anslutning både till förskolor och skolor måste 
finnas rimliga rekreationsytor, vilket i flera fall nu tycks bortprioriterade i planerna. Jag 
anser också att behovet av nya varianter av prisvärda trygghetsboenden för äldre inte 

tillgodoses i planen. 

För att klara av även en lägre tillväxtambition måste kommunen göra ansvarsfulla 
långsiktiga avtal med privata aktörer för en större del av det fastighetsbehov som 

förväntas. Kommunens lånerisker kan inte tillåtas öka särskilt mycket över dagens höga 
nivåer. Det är kritiskt att kommunen klarar av att göra sådana upphandlingar utan att 

kommuninvånarna återigen får Svarte-Petter och tvingas till framtida mycket dyra 
löpande hyreskostnader. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Investeringsvolymen om 8,6 miljarder kronor är mycket pengar. Lika mycket som 

spårvagnskostnaderna. Det allvarliga, vid sidan av försämrad soliditet om det finansieras 

med lån, är att driftkostnaderna dramatiskt ökas för nämnderna. För detta 
lokalförsörjningsprogram förväntas nämnderna behöva 734 miljoner kronor mer varje år 

när programmet blivit klart. Det borde handla om cirka 5 6 procent av kommunens 
budget i framtiden, vilket grovt räknat medför ett behov av en hel skattekronas höjd 
beskattning av kommuninvånarna. Det är mycket pengar och ungefär parallellt kommer 

spår vagnsprojektet leda till ett nästan lika stort ytterligare finansieringsbehov. En 
mycket blygsam andel av dessa gigantiska programkostnader kommer kommunen 

utanför staden till del, som vanligt, vilket spär på ytterligare den orättvisa som är fallet 
där man oftast får försämrad eller i bästa fall oförändrad service på landsbygden trots 

att skatten höjs om och om igen. 
Kommunen bör eftersträva att hyra in en större andel av sitt lokalförsörjningsbehov från 

privata aktörer. Det minskar projektrisken för kommunen samtidigt som det stimulerar 
det bidrar till näringslivet. Därtill är det privata förvaltandet överlägset det kommunala i 

synnerhet när det är tal om kapitalintensiva näringsgrenar. 

Linnea Alm har framfört yrkanden i utbildningsnämnden som förtjänar bifall. Det är i 
sammanhanget ett stort mysterium varför styret önskar ha en överkapacitet vad gäller 
kollektivtrafikförsörjning till sydöstra Uppsala för ett tiotal miljarder kronor, samtidigt 
som man inte är beredda att planera för bättre marginaler i att klara av uppdraget med 

försörjning av riktiga skolfastigheter till våra barn. 
Bostadsförsörjningsprogrammet för mottagande av nyanlända framstår som ett 
mysterium när regeringen konsekvent hävdar att Sverige har EU:s stramaste asylpolitik. 

Det borde inte innebära att Uppsala borde behöva en planering för att låta var tionde 

lägenhet som nyuthyrs via Uppsala hem gå till just mottagande av nyanlända 

invandrare. Denna plan är därför både överflödig och omoralisk i att ha en så pass stor 
dedikerad gräddfil till en grupp som varken är medborgare eller har kötid. 
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Särskilt yttrande 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det är beklagligt att styret väljer att gå vidare med stängningen av Öfre Slotts Förskola 
trots att de brister som påtalats utan vidare är av den arten att de skulle kunna 

avhjälpas. Detta samtidigt som bristen på förskoleplatser i Uppsala är närmast konstant, 

och det inte på något vis är en situation som enbart finns i t ex utsatta områden. 
Vi hade också sett ett ökat fokus på pedagogisk omsorg i enlighet med Linnea Alms 
yrkanden från utbildningsnämnden. 

Vi saknar också en långsiktighet gällande planering av nya lokaler för förskolor i 
områden med särskild brist eller förväntad brist. Som tidigare år ger styrets åtgärder 
intrycket av en lappa och lagaprincip snarare än en genomgripande helhetssyn på den 
långsiktiga utbyggnaden, något som dessutom rimmar illa med talet om långsiktig 

befolkningsökning och storslagna tillväxtplaner. 

Bostadsförsörjningsprogrammet för nyanlända borde också avslås. 
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§ 357  

Integration i Uppsala 2021 – nuläge och 
uppföljning 

KSN-2019-03008 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna den nya indikatorn, enligt rapporten, avseende att följa 

resultaten för SFI, samt 
2. att godkänna uppföljningsrapporten i ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Den 16 december 2020 §335 beslutade kommunstyrelsen om rapporten Integration i 
Uppsala 2020 – nuläge, målsättning och plan för uppföljning. Rapporten redogör för de 

utmaningar Uppsala står inför avseende integration, vilka områden kommunen särskilt 
bör fokusera på samt hur målsättningen kommer att följas upp.  

I det föreliggande ärendet redovisas ett nuläge för de indikatorer som enligt beslutet 
ska följas upp årligen på området, vilka åtgärder som genomförts för att främja 

integration och etablering, samt en analys.  

Utöver ovanstående uppdrag har kommunledningskontoret uppdraget att löpande 

följa upp den grupp ensamkommande barn och unga som berörs av den så kallade 

gymnasielagen. Uppföljningen omfattar den sociala situationen och 
etableringsprocessen. För att hålla ihop rapporteringen på integrationsområdet ges en 

övergripande uppföljning kring gruppen i rapporten. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 409 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021 

• Bilaga 1, Integration i Uppsala 2021 – nuläge och uppföljning 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Simon Alm (-) yrkar: 
att en indikator läggs till med syfte att följa förvärvsinkomst på liknande vis som man 
följer andelen deltagande i förvärvsarbete på sida 8. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Simon Alms (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Uppsala kommun har länge behövt en invandringspaus, en assimilationspolitik 

(anpassning för den som flyttar in till Uppsala) och ett gott återvandringsstöd för de som 

så efterfrågar. Statistiken visar i vanlig ordning att utrikes födda har låg sysselsättning 

även efter en lång tid i Uppsala/landet och konsekvenserna av det kan man läsa om i 
tidningarna med parallella olagliga intjäningssysslor istället. Det står dessutom rakt ut i 

rapporten att det blir negativa konsekvenser när man misslyckas med ”integration” även 
om det som behövs är anpassning d.v.s. ”assimilation”. 

20 procent (20-64 år) varken studerar eller arbetar efter 10 års vistelsetid. Det är ett 

mycket svagt betyg. 

Studieresultaten kan vara en långsiktig lösning för att minska skillnaden i sysselsättning 
för unga invandrare eller andra generationens invandrare. Där bevisar Uppsala kommun 

ännu ett misslyckande när man, trots extrema extramedel ovanpå ordinarie skolpeng till 

just dessa prioriterade grupper, ändå inte kan ge utrikes födda elever tillräckliga 

kunskaper från grundskolan. Allvarligt är att man dessutom misslyckas med andra 
generationens invandrare som i över dubbelt så hög utsträckning når grundskolans 
kunskapsmål, även om det lyckligtvis den gruppen kommer närmre elever med inrikes 
födda föräldrar. I detta sammanhang har Uppsala kommun dessutom blivit sämre i 

utfallet eftersom skillnaden mellan elever med inrikes födda föräldrar och skillnaden 

mellan elever med inrikes födda föräldrar och de andra två nämnda grupperna har 
utvidgats de andra två nämnda grupperna har utvidgats under de sista två decennierna. 
under de sista två decennierna. 

Sysselsättning och goda studieresultat har som målsättning att skapa ett gott liv. Därför 
är det också relevant att närmre följa inkomstutvecklingen för invandrare i Uppsala som 
relevant att närmre följa inkomstutvecklingen för invandrare i Uppsala som ett 

komplement till den ett komplement till den övriga data som följs upp. 
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Särskilda yttranden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam 
(KD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Verklig frihet och självständighet börjar med en egen inkomst. Därför måste alltid löna sig 

att gå från bidrag till arbete. Vi ska tillvarata all den kompetens som finns här och 

möjliggöra för alla att vara med och bidra i vår kommun. Arbetslösheten i Uppsala är nu 
den högsta sedan 1997 och den ökade redan innan pandemin. Uppsala, med sina två 
världsledande universitet, sitt starka näringsliv och sin närhet till Stockholm, har goda 

förutsättningar att vara en attraktiv kommun där alla som kan jobba har ett jobb att gå 
till. Därför är det oroande att andelen utrikesfödda med försörjningsstöd är större i 
Uppsala kommun än i riket generellt. 
Goda kunskaper i svenska är inte bara en viktig faktor för att komma in på 

arbetsmarknaden, utan även för att bli en del av det svenska samhället. Ärendet belyser 

oroande och dalande resultat för SFI. Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna 
ställer sig därför positiva till att en ny indikator tas fram för detta. SFI ska hålla hög 
kvalitet och leda till anställning eller vidareutbildning samt vara en naturlig del i 

genomförande av validering. SFI-utbildningen ska kunna drivas av andra aktörer och 

kombineras med arbete och familj samt erbjudas även under föräldraledighet för en mer 
jämställd integration. 

Förskolan kan bidra till en stärkt integration genom att bidra till att höja barns 
språkkunskaper. Vi ser därför oroande på att andelen utrikes födda barn (3–5 år) i 
Uppsala som går i förskola inte är paritet med motsvarande andel för inrikes födda barn i 

Uppsala. Analysen lyfter information som en viktig faktor i att skapa förståelse för 
förskolans uppdrag som skolform. Vi ställer oss frågande till varför de föreslagna 

åtgärderna skjutits fram i tiden pga. pandemin och menar att exempelvis 
informationsmaterial redan borde varit framtaget. 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

Ett bra boende är en av de viktigaste integrationsfrämjande verktygen vi har. För att få en 

komplett bild av hur bra vi lyckas med integration och var vi kan bli bättre räcker det inte 

med att titta på hur många som har ett boende. Vi behöver titta bakom siffran och kunna 
svara på frågor om hur trångbodda människor är och vilka typer av kontrakt som folk får. 
Det är en stor skillnad mellan en trångbodd barnfamilj med ett svartkontrakt och en 

familj med en lägenhet av rimlig storlek och ett förstahandskontrakt när det gäller 
möjligheterna till en bra integrering. Bostadsbristen är den främsta 
segregationsskapande mekanismen i vår kommun. Den skapar en uppdelning i var folk 
bor baserad på inkomst och härkomst. Så ska vi inte ha det. 
När det gäller arbete gäller ett liknande behov. Vi behöver en politik för full sysselsättning 

men det räcker inte att räkna på hur många som har kommit i arbete. Kommunen 
behöver också titta på under vilka förhållanden människor jobbar. Osäkra anställningar 

med usla arbetsvillkor och undermålig arbetsmiljö har inte samma 
integrationsskapande effekt som trygga arbeten med bra villkor. Vi kanske inte ser en 
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tydlig skillnad i hur många in- och utrikesfödda är i arbete men tittar man närmare kan 
man se att många utrikesfödda arbetar under otrygga förhållanden. 
Kommunen bör också kunna följa upp människor som har tagit del av 

arbetsmarknadsinsatser. Vi behöver veta hur det går sedan efter att en insats har 
avslutats. Kommer människor tillbaka till ruta ett och börjar om i en insats eller tar de sig 
vidare och når egen försörjning. Arbetsmarknadsinsatser ska vara individanpassade och 

vi borde följa och följa upp dessa insatser närmare för att se till att de fungerar. 

Schabloninsatser som inte tar hänsyn till individens olika behov kommer inte att lyckas 
med att få till en bra integration på sikt. 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det finns mycket i redovisningen att kritisera, framförallt den undermåliga 
måluppfyllelsen, bland annat vad gäller SFI. 

Vidare har Sverigedemokraterna sedan tidigare pekat på det orimliga att man från 

styrets sida fokuserar på ökad likvärdighet istället för höjda resultat. 
Som exempel har man utformat indikator nr 9: Att till exempel eftersträva att 
gymnasiebehörigheten bland elever med utrikesfödda föräldrar ska vara i paritet med 

resultaten hos elever med svenskfödda föräldrar. 

Om elever med svenskfödda elever sänker sina resultat till samma nivå som elever med 
utrikesfödda så skulle det innebära att indikatorn är uppfylld. Fokus ska istället ligga på 

att samtliga grupper ska höja sina resultat, såväl de med utländsk härkomst som med 
svensk härkomst. 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
En betydligt bättre integrationspolitik än hittills är på många sätt helt avgörande om vi 

ska kunna bryta det växande utanförskapet och segregationen. Det svenska språket är 
centralt för att få en bra chans på den svenska arbetsmarknaden. Att lägga till en 

indikator om hur väl de som deltar på SFI lär sig svenska är bra men räcker inte. Att 
ärendet indikerar att resultaten på SFI sjunker mycket är allvarligt. Det är hög tid att inse 

att alla rättigheter som många helt försörjda av bidrag får rimligt kan matchas mot 

bland annat att man lär sig svenska. Självklart i en rimlig takt beroende av vilken 

bildningsbakgrund man har. För att den generella välfärdsmodellen Sverige skapat ska 
överleva måste många fler vuxna bli självförsörjande. De ekonomiska effekterna av det 
är stora eftersom det innebär minskade bidrag parallellt med att samhället får in mer 

skatt. 
Det måste alltid löna sig att arbeta jämfört med att leva på bidrag i alla dess former. Med 
en arbetslöshet som inte varit högre sedan 1990-talet är det viktigt att förstå storheten i 
de problem mängden vuxna utan självförsörjning utgör. Minoritetsstyrets misslyckade 
ledarskap visar sig på många sätt. Inte minst genom att andelen utrikesfödda med 

försörjningsstöd är högre i Uppsala kommun än i stora delar av övriga Sverige. 

Vad avser invandrares förmåga att behärska svenska är det helt oacceptabelt att även 

barn som föds i Sverige i stor utsträckning växer upp sina första år utan att tränas i det 
svenska språket. Det är inte bara oacceptabelt ur ett samhällsperspektiv det är orättvist 
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mot alla dessa barn som får ett onödigt handikapp när skolplikten träder in. Och när 
skolplikten träder in uppstår omfattande praktiska problem för skolorna med 
svenskfödda elever som inte talar svenska. Politikens oförmåga att ta i detta problem 

leder i sig till att utanförskapsproblemen och segregationsproblemen ökar. 

  



Sida 32 (90) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-12-15 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 358  

Rekommendation om riktmärke för antal 
medarbetare per chef i Uppsala kommun 

KSN-2021-03046 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att införa en rekommendation om ett maxantal på 30 medarbetare per chef i 

Uppsala kommun, i enlighet med ärendets bilaga 1, 
2. att uppdra till samtliga förvaltningschefer att göra en översyn av chefers 

organisatoriska förutsättningar, 
3. att uppdra till samtliga förvaltningschefer att göra en analys av nuläge och 

önskat läge gällande antal medarbetare per chef och ta fram en plan för 

implementering och ekonomiska konsekvenser av implementeringen, samt 

4. att uppdra till kommunledningskontoret att ansvara för den normativa 
styrningen och stödja förvaltningarnas utveckling i analys- och 
implementeringsprocessen. 

Sammanfattning 

Utifrån en motion från Tobias Smedberg (V) har kommunfullmäktige gett 

kommunstyrelsen i uppdrag att utreda förutsättningarna för att införa en 

rekommendation om ett maxantal för antal medarbetare per chef och vad som krävs 

för att implementera rekommendationen, se kommunfullmäktiges beslut 7 oktober 
2019 § 336. Kommunledningskontoret har därför genomfört en förstudie som syftar till 
att analysera förutsättningarna för att inrätta en rekommendation för hur många 

medarbetare en chef kan leda och samtidigt erhålla en bra arbetsmiljö samt vilka 
effekter ett sådant beslut skulle kunna få för verksamheten. Förstudien genomfördes 

under perioden januari-juni 2021. Slutsatserna baseras på lärdomar från pågående 
arbete i Uppsala kommun, hur andra kommuner gör, forskning på området samt andra 
intressenters medskick. 

Förstudien visar att antal medarbetare och andra organisatoriska förutsättningar är 

viktiga faktorer för att chefer ska ha en hållbar arbetsmiljö och ges möjlighet att leda 

och utveckla verksamheten mot uppsatta mål tillsammans med sina medarbetare. 

I enlighet med ärendets bilaga 1 är förslag till beslut därför att införa en 
rekommendation som innebär ett kontrollspann om max 30 medarbetare per chef i 
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Uppsala kommun. Analys av behov och förutsättningar samt implementering sker 
därefter i respektive förvaltning med stöd från kommunledningskontoret som ansvarar 
för den normativa styrningen. Utöver detta bör arbetet framåt även inkludera att se 

över chefernas arbetssituation, villkor och organisatoriska förutsättningar. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 416 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 november 2021 

• Bilaga 1, redovisning av förstudie – riktmärke för antal medarbetare per chef 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Tobias Smedberg (V) och Fredrik Ahlstedt (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Reservationer 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Det är varje nämnd och styrelse som har ansvar för att berörda verksamheter har en 
organisation som kan leverera sina uppdrag med kvalité. Kommunen har en mycket stor 

variation av verksamheter. Att sätta ett riktmärke på detta sätt är fel utan det kan vara 

stora variationer mellan typ av verksamhet. Personligen skulle jag snarare vilja veta hur 

många chefer kommunen har och varför det i så fall finns verksamheter som har så få 
chefer per många underställda medarbetare. Jag anser också att det ingår i 
kommunstyrelsens uppsiktsplikt att följa upp hur nämnder hanterar ledningsfrågor. Om 

kommunstyrelsen förstod det, och gjorde det, skulle det vara en självklar naturlig del av 

styrelsens arbete istället för att krångla till det med ytterligare dokument som belastar 
redan dokumentdränkta chefer. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Denna sorts detaljstyrning för en så pass stor och bred organisation skapar mer problem 

än de löser. Den ursprungliga motionen förtjänade ett avslag redan i fullmäktige, men 

eftersom inte den linjen vann bifall så får frågan avslås nu istället. Problematiken är, 
precis såsom det framgår av förvaltningsskrivelsen, att förutsättningarna för chefer inom 
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olika delar av de kommunala verksamheterna skiljer sig åt. 
Dessutom skiljer sig kompetensnivån mellan cheferna där man med gott fog kan våga sig 
på att påstå att seniora chefer, som arbetat länge på sin förvaltning och därtill är mer 

kompetent än snittet, klarar av ett större ansvar än en nyanställd oerfaren chef. Om fallet 
inte vore på det sättet är det ett mycket dåligt betyg för kommunen som arbetsgivare. 
Såsom förslaget är utformat borde det leda till kostnadsexpansion helt utan att man 

uppnår en kvalitetshöjning. 

Särskilt yttrande 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 
Vänsterpartiet är glada och stolta över att kommunen äntligen fattar beslut om tak för 

antal medarbetare per chef. Detta är resultat av Vänsterpartiets budgetförhandlingar 

denna mandatperiod och har varit ett viktigt krav från oss. 

Att begränsa antalet medarbetare per chef är bra för arbetsmiljön, både för chef och 
anställd. Det är en friskfaktor som enligt arbetsmiljöforskning och fackliga organisationer 

har kraftig påverkan på sjukfrånvaro och arbetsrelaterade psykisk ohälsa. Det påverkar 

sjukfrånvaro och personalomsättning och är därför också ekonomiskt klokt att arbeta 

med. Slutligen är det i kvinnodominerade yrken som antalet medarbetare per chef är 
som högst och därför är detta en viktig jämställdhetsfråga. 
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§ 359  

Fördelning av statsbidrag psykisk hälsa och 
suicidprevention 2022 

KSN-2021-03216 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna insatsförslag utifrån föreslagen fördelning av stimulansmedel 

från överenskommelse psykisk hälsa och suicidprevention i ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har under ett antal år fått stimulansmedel utifrån överenskommelse 

mellan regeringen och Sveriges kommuner och regioner för insatser för att stärka den 
psykiska hälsan. Från och med 2021 är överenskommelsen 2-årig, i syfte att främja 

långsiktighet. 

Berörda förvaltningar har med stöd av Hållbarhetsavdelningen (KLK) och Regional och 
lokal samverkan (VOF) tagit fram gemensamma förslag till insatser utifrån Mål och 
budget och fastställda verksamhetsplaner. 

År 2020 togs en struktur för hantering av psykisk hälsa stimulansmedel fram. Modellen 
säkrar delaktighet och förankring i berörda nämnder och förvaltningar genom hela 

processen. Hantering och beredning av insatsförslagen har skett enligt denna modell. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 410 

• Tjänsteskrivelse daterad den 1 december 2021 

• Bilaga 1, Statsbidrag psykisk hälsa och suicidprevention 2021–2022 – 
fördelning av medel till pågående insatser 2022 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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§ 360  

Fördelning av statsbidrag Säkerställa en god 
vård och omsorg av äldre personer 2022 

KSN-2021-02984 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa fördelning för 2022 av statsbidraget Säkerställa en god vård och 

omsorg av äldre personer enligt äldrenämndens och omsorgsnämndens 
förslag, där 90 % tillfaller äldrenämnden och 10 % tillfaller omsorgsnämnden. 

Sammanfattning 

I regeringens budgetproposition för 2021 ingick ett nytt statsbidrag till landets 
kommuner för att stärka äldreomsorgen om totalt 4 miljarder kronor årligen med start 

2021. Socialstyrelsen fick i uppdrag att fördela dessa medel som syftar till att 
säkerställa en god vård och omsorg av äldre personer. Under 2021 har detta 
statsbidrag ingått i äldrenämndens och omsorgsnämndens kommunbidrag. 

Under förutsättning att riksdagen beviljar dessa medel även 2022 behövs en fördelning 

mellan äldrenämnden och omsorgsnämnden. Beslut om fördelning av riktade 

statsbidrag som berör fler än en nämnd ska fattas av kommunstyrelsen eller den 
delegat som kommunstyrelsen utsett enligt gällande delegationsordning. 

Fördelningen föreslås utgå från storleken på kommunbidraget som avser verksamhet 
för personer över 65 år för respektive nämnd. Det skulle innebära att äldrenämnden 

erhåller 90 % och omsorgsnämnden erhåller 10 % av statsbidraget 2022. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 14 december 2021 § 427 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 december 2021 

• Protokollsutdrag från äldrenämndens sammanträde 2021-10-21 § 127 

• Protokollsutdrag från omsorgsnämndens sammanträde 2021-10-27 § 105 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 361  

Ansökan om verksamhetsstöd för 
Antidiskrimineringsbyrån Uppsala år 2022-
2023 

KSN-2021-02404 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja studieförbundet Sensus Svealand 714 000 kronor i 
verksamhetsbidrag för år 2022 och 728 280 kronor år 2023 för drift av 

Antidiskrimineringsbyrån Uppsala, samt 

2. att beslutet gäller under förutsättning att studieförbundet Sensus Svealand 
beviljas ekonomiskt stöd för drift av Antidiskrimineringsbyrån Uppsala från 

Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor år 2022 och 2023. 

Sammanfattning 

Studieförbundet Sensus Region Uppsala-Härnösand har ansökt om 

verksamhetsbidrag från kommunen för drift av Antidiskrimineringsbyrån Uppsala 

(ADU) åren 2022 och 2023. 

Syftet med verksamheten är att förebygga och motverka diskriminering samt att öka 
människors inkludering i samhället. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 14 december 2021 § 428 

• Tjänsteskrivelse daterad den 14 december 2021 

• Bilaga 1, Ansökan om verksamhetsstöd år 2022 och 2023 från 
Antidiskrimineringsbyrån Uppsala daterad den 27 september 2021 

• Bilaga 2, Verksamhetsberättelse 2020 Antidiskrimineringsbyrån Uppsala 

• Bilaga 3, Särskilt verksamhetsberättelse 2020 Antidiskrimineringsbyrån 
Uppsala för Uppsala kommun 

• Bilaga 4, Verksamhetsplan 2021 Antidiskrimineringsbyrån Uppsala 

• Bilaga 5, kompletterande underlag till ansökan om verksamhetsstöd av 

Antidiskrimineringsbyrån Uppsala 



Sida 39 (90) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-12-15 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

Yrkanden 

Simon Alm (-), Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) 
yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Hanna Victoria Mörck (M) yrkar: 

att ansökan beviljas medel med hela det sökta beloppet. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Hanna Victoria Mörcks (V) ändringsyrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter föreliggande förslag mot avslag och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 

Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Simon Alm (-) med fleras 

yrkande. 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande med motiveringen: 
Det är pinsamt att kommunen prognostiserar nya närmast rekordstora överskott, 
samtidigt som det ska snålas med stöd till civilsamhällesorganisationer som på ett 

resurseffektivt bedriver en verksamhet som i stor utsträckning ligger i kommunens 

intresse. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilt yttrande 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Sverigedemokraternas anser att det samarbete som kommunen haft med 

Antidiskrimineringsbyrån sedan 2016 uppvisar oerhört magra resultat. Den här sortens 

verksamheter bedriver dessutom inte sällan rent opinionsarbete som till del kan ses som 
rent politiskt, vilket kommunala medel inte är tänkt att gå till. Av den orsaken anser vi att 
stödet till Antidiskrimineringsbyrån ska upphöra. 

Att under åratal bedriva en totalt oansvarig migrationspolitik, bara för att sedan anslå 
ständigt mer och mer skattemedel till fler och fler organisationer med uppgift att 
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avhjälpa de negativa effekterna av denna politik, är inte bara ohederligt, utan ett direkt 
hån mot de väljare vars skatter man är satt att förvalta. 

  



Sida 41 (90) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-12-15 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 362  

Ekonomiskt stöd till studentorganisationer 
2022 

KSN-2021-03237 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utbetala ekonomiskt stöd för 2022 om 

133 000 kronor till Uppsala studentkår, 
61 000 kronor till Uppsala teknolog-och naturvetarkår, 

49 000 kronor till Föreningen Uppsalaekonomerna, 
40 000 kronor till Juridiska föreningen, 

33 000 kronor till Ultuna studentkår, 

32 000 kronor till Farmaceutiska studentkåren, 

32 000 kronor till Veterinärmedicinska föreningen, samt 
300 000 kronor till kuratorskonventet,  

2. att uppdra till kommunledningskontoret att i dialog med kuratorskonventet 

fortsätta följa utvecklingen av studentnationernas ekonomiska situation, samt 
3. att Uppsala kommun inte kräver ekonomisk kompensation för icke fullgjorda 

åtaganden i avtal för 2021 mellan respektive studentorganisation och Uppsala 
kommun. 

Sammanfattning 

Uppsalakommun har under ett antal år stöttat Uppsalas studentorganisationer 
ekonomiskt genom ett årligt bidrag. Stödet är viktigt för att organisationerna ska 

kunna bedriva studiesocial-, alumn-och näringslivsfrämjande verksamhet. 

För att erhålla det ekonomiska stödet från Uppsalakommun förbinder sig respektive 

studentorganisation att genomföra aktiviteter som till exempel främjande av kontakter 
mellan studenter och arbetsmarknad eller kampanjen Varannan Vatten i samband 

med Valborgsfirandet. Dessa aktiviteter regleras genom årliga avtal mellan Uppsala 
kommun och respektive studentorganisation. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 november 2021 § 403 
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• Tjänsteskrivelse daterad den 22 november 2021 

Yrkanden 

Simon Alm (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag om avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Pengar kan göra nytta överallt i alla sammanhang om de används på rätt sätt. Det blir 

dock något av en ideologisk fråga om man ska ha ett stort bidragssystem för att 

finansiera allt möjligt utanför kommunens kärnuppdrag eller om man ska försöka ha en 

något lägre skatt för att skapa utrymme för invånarna att själva finansiera olika 

verksamheter utifrån sina behov och prioriteringar. Det senare är överlägset bäst om det 
inte finns tydliga tillfälliga problem som kräver speciallösningar, såsom fallet varit ofta 
under fjolåret i pandemins mest akuta fas. 
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§ 363  

Ansökan om bidrag från 
barnrättsorganisationen BRIS för år 2022 

KSN-2021-02727 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå ansökan. 

Sammanfattning 

Barnrättsorganisationen Bris – Barnens Rätt i Samhället - region mitt har ansökt om 

480 000 kronor i bidrag från Uppsala kommun.  

BRIS är en nationell stödlinje och erbjuder professionellt samtalsstöd för barn till barn 

upp till 18 år.  

Barn och unga i Uppsala kommun som är i behov av stöd bedöms ha möjlighet att få 

det i de verksamheter de befinner sig i (förskola, skola och fritidshem/fritidsklubb) och 

genom frivilligorganisationer som arbetar med barns rättigheter. Uppsala kommun ger 
stöd till Barnombudet i Uppsala län (BOiU) i form av ett idéburet offentligt partnerskap.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 389 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021 

• Bilaga 1, ansökan om bidrag från BRIS region mitt 

Yrkanden 

Simon Alm (-) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar: 
att BRIS beviljas medel med hela det sökta beloppet. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Hanna Victoria Mörcks (V) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservation 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande med motiveringen: 
I förvaltningens svar hänvisas till att barn i behov av stöd kan få det hos andra instanser, 

däribland Barnombudet i Uppsala län (BOiU). Både BRIS och BOiU är viktiga 
verksamheter men de sysslar med helt olika saker. BRIS är en krislinje som är öppen 

dygnet runt och är välkänd bland målgruppen.  Barnombudsmannen jobbar på många 
olika sätt för att stärka barn och ungas rättigheter men är inte en stödlinje dit barn kan 

vända sig när det krisar. Det är inte heller de andra verksamheterna som det hänvisas till i 
svaret. 

BRIS söker pengar för att kunna stärka sitt arbete med barn och unga som upplever en 

kris av en skala som inte har skådats på flera generationer, och som kan ha en mycket 
negativ påverkan på barns psykiska hälsa, någonting som styret själv säger sig 

prioritera. 
Det är viktigt att se skillnaden mellan barnombudsmannen och en stödlinje. Att inte 
bevilja medel till detta när kommunen samtidigt gör 1,1 miljarder i överskott är kort sagt 

upprörande. 

Särskilda yttranden 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Sverigedemokraterna anser att BRIS är ett väletablerat samhällsorgan som dessutom 

har krisservice för barn och ungdomar dygnet runt, året om. BRIS har även en onlinechatt 

vilket är ett kommunikationsmedium barn och ungdomar är vana att bruka. 
Tillgängligheten är något BOIU inte kan mäta sig med över huvud taget. Vill man 
bibehålla den typen av service bör vi lägga pengarna på BRIS istället för en liten lokal 
organisation som BOUI. 

Som en förutsättning för ett mer långsiktigt arbete bör målet dock vara att man bör se 

över möjligheten att BRIS öppnar ett lokalt kontor i Uppsala då Stockholm idag är 
närmaste kontor för Uppsalabor. 

Simon Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Ansökningen medför för litet mervärde när det man erbjuder i alldeles för hög grad 

överlappar annan verksamhet som kommunen finansierar. 
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§ 364  

Ansökan till EU:s 100 klimatneutrala städer 

KSN-2021-03361 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att Uppsala kommun ska ansöka om att bli en av EU:s 100 klimatneutrala 
städer 

2. att uppdra till kommunledningskontoret att ta fram och skicka in ansökan till 
EU kommissionen om att bli en av EU:s 100 klimatneutrala städer 

Sammanfattning 

EU:s utlysning för 100 klimatneutrala städer är ett initiativ för att mobilisera lokala 
myndigheter, invånare, företag, investerare såväl som regionala och nationella 
myndigheter för att uppnå smarta och klimatneutrala städer till 2030. Samtidigt ska 

dessa städer även ska bli experiment- och innovationshubbar för övriga städer i 

Europa. 

Städer inom EU kan ansöka om att bli en av de 100 klimatneutrala städerna. De städer 

som beviljas ingå i initiativet ska utveckla ett klimatkontrakt som ska tas fram 
tillsammans med lokala aktörer och invånare. Klimatkontraktet ska innehålla en plan 

för att bli klimatneutral till 2030 och en klimatinvesteringsplan. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 417 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 december 2021 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Simon Alm (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag om avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Uppsala kommun är med i en lång rad olika nätverk som är kostnadsdrivande och 

adderar litet eller inget mervärde för Uppsala kommuns verksamhet. Det är dock ofta 
roligt för någon enstaka politiker eller tjänsteman som får åka på någon resa i ett 

ändamål so m deras hjärta klappar lite extra för, men någonstans får man dra en gräns 
mellan det som man som privatperson eller partiorganisation ska förväntas finansiera 

istället för att belasta kommunens ekonomi med sådant. 
Man får i och för sig inte glömma bort att det kanske också är lite kul om man kan få lite 

mediareklam för sitt deltagande i det ena eller det andra, men även det faller inom 

ramen för smygfinansiering av enskild privatpersons eller partis intresse, något som 
kommunens mycket generösa arvoden och partistöd borde bekosta istället. 

Särskilda yttranden 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Andra städer som försökt nå något slags klimatmål har gjort det på bekostnad av andra 

områden. Exempelvis i Stockholms stad där man mer eller mindre byggt bort all form av 

gatuparkering och ersatt dessa med cykelbanor. Uppsala är en av Sveriges största 
landsbygdskommuner. Vi kan inte låta framkomlighet offras på grund av signalpolitik. 

I det presenterade beslutsunderlaget är det minst sagt oklart vad nyttan egentligen 

skulle bestå i. Vi kan bland annat läsa att initiativet ”ligger väl i linje Uppsala kommuns 

åtaganden inom projektet Klimatneutrala Uppsala 2030 som Uppsala kommun fått 
beviljade medel för från det strategiska innovationsprogrammet Viable cities”. 
Vidare står det att ”om Uppsala kommun blir antagen att bli en av EU:s 100 
klimatneutrala städer kommer det att kräva samverkan i genomförandet mellan flera 

förvaltningar och bolag. En långsiktig dialog och samarbete med SLU om utsläpp 

relaterade till skog och mark inom Uppsala kommungeografi behöver etableras. Vidare 
behöver samverkan med flera andra lokal och regionala aktörer att etableras i 
genomförandet.” 

Just detta är ett centralt argument mot att delta i det här projektet. I allt väsentligt är 
detta endera saker som Uppsala redan gör, eller så handlar det om samarbeten som är 

fullt möjliga att initiera vare sig vi är med i det här programmet eller inte.  
En annan aspekt är att sådana planer ofta är väldigt kostsamma och i praktiken varken 
skapar mer jobb eller monetärt välstånd för staden. Även om ansökan är gratis och är ett 
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av argumenten för det så kommer anpassningen att kosta pengar över tid. Gissningsvis 
är detta en del av prestigeprojekt såsom Energimyndighetens “Klimatneutrala städer 
2.0”  vilket kan komma att ge ineffektiva solcellsparker som byggs på bekostnad av 

åkermark eller ineffektiva vindkraftparker. Vi har inte råd att riskera vår energiförsörjning 
på grund av prestigeprojekt. 
Det är möjligt att frågorna är behjärtansvärda, men det är fortfarande inget skäl att för 

den skull delta i ytterligare ett projekt som löper stor risk att mest handla om en titel som 

ansvariga inom kommunen kan stoltsera med vid mottagningar och presentationer, men 
där nyttan för kommunens skattebetalare är liten eller obefintlig. 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det är viktigt att vi fortsätter att ta miljö- och klimatfrågorna på stort allvar. Liknande 
samarbeten måste dock vara i linje med redan pågående arbete eller det arbete som ett 

nytt styre prioriterar efter valet 2022. Jag tycker att ett liknande ärende borde ha gett en 

uppfattning om hur dessa ambitioner skiljer sig ifrån de ambitioner vi redan har i Uppsala 
kommun. Jag utgår ifrån att inte detta kommer att skapa en massa utlandsresor mellan 
alla dessa 100 städer, det är inte ett smart sätt att uppnå mindre klimatpåverkan. Det är 

beklagligt men sant att det i ärendet framgår hur dåligt Uppsala är på att arbeta i nära 

dialog med kommunens invånare. I ärendet beskrivs att ett av kriterierna för att ha en 
god chans att bli utvald är att man har en god och löpande invånardelaktighet. ”Att 

stärka invånardelaktighet. Detta bedöms vara ett av Uppsalas svagaste områden. Inom 
detta område behövs en förflyttning från mobilisering till beteendeförändring och till 
samskapande av stadens utformning.” 
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§ 365  

Reviderade föreskrifter för kommunala råd 
och landsbygdsberedningen 

KSN-2021-02739 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta föreskrifter för arbetsmarknadsrådet,  

2. att anta föreskrifter för cykelrådet,  
3. att anta föreskrifter för Uppsala kommun funktionsrättsråd,   

4. att anta föreskrifter för jämställdhetsrådet,  
5. att i föreskrifter för landsbygdsberedningen ändra första stycket under 

rubriken Val av ledamöter och ersättare till: 

Ledamöterna utses av kommunstyrelsen och ska väljas bland ledamöter som 

representerar partier som ingår i kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen utser 
även en ordförande och en vice ordförande bland dessa. Ordförande och 
ledamöter väljs för en mandatperiod. 

6. att i föreskrifter för landsbygdsberedningen ändra andra meningen under 
rubriken Sammansättning till:  

Ledamöterna utses av kommunstyrelsen. 
5. att anta föreskrifter för landsbygdsberedningen,  

6. att anta föreskrifter för LSS-rådet,  

7. att anta föreskrifter för miljömålsrådet,  

8. att anta föreskrifter för upphandlingsrådet, samt  
9. att uppdra till kommunledningskontoret att tillsammans med vård- och 

omsorgsförvaltningen revidera föreskrifterna för det kommunala 

pensionärsrådet och återkomma till kommunstyrelsen för beslut senast maj 
2022. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 12 maj 2021 om den reviderade riktlinjen för 
beredande och rådgivande organ i Uppsala kommun. I samband med detta uppdrog 

kommunstyrelsen till kommunledningskontoret att revidera föreskrifterna för 

landsbygdsberedningen och de råd som kommunstyrelsen ansvarar för. 
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Kommunstyrelsen beslutade samtidigt att uppdra till gatu- och 
samhällsmiljönämnden, arbetsmarknadsnämnden och omsorgsnämnden att revidera 
föreskrifterna för de råd som respektive nämnd ansvarar för: cykelrådet, 

arbetsmarknadsrådet och LSS-rådet. 

Landsbygdsberedningen inrättades den 11 december 2019 (§ 219) för en period till och 

med den 30 september 2022. Därefter ska landsbygdsberedningen utvärderas. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 415 

• Tjänsteskrivelse daterad den 17 november 2021 

• Bilaga 1, föreskrifter för arbetsmarknadsrådet 

• Bilaga 2, föreskrifter för cykelrådet 

• Bilaga 3, föreskrifter för Uppsala kommun funktionsrättsråd 

• Bilaga 4, föreskrifter för jämställdhetsrådet 

• Bilaga 5, föreskrifter för landsbygdsberedningen 

• Bilaga 6, föreskrifter för LSS-rådet 

• Bilaga 7, föreskrifter för miljömålsrådet 

• Bilaga 8, föreskrifter för upphandlingsrådet 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar: 
(1) att i Föreskrifter för landsbygdsberedningen ändra första stycket under rubriken Val 

av ledamöter och ersättare till: 

Ledamöterna utses av kommunstyrelsen och ska väljas bland ledamöter som 

representerar partier som ingår i kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen utser även en 
ordförande och en vice ordförande bland dessa. Ordförande och ledamöter väljs för en 

mandatperiod. 

(2) att i Föreskrifter för landsbygdsberedningen ändra andra meningen under rubriken 

Sammansättning till: 
Ledamöterna utses av kommunstyrelsen. 

Jonas Segersam (KD), Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) yrkar i första hand:  
att ärendet återremitteras. 

Jonas Segersam (KD), Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) yrkar i andra hand: 
att avslå att-sats 4. 

Stefan Hanna (-) yrkar att ärendet återremitteras. 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkande mot ärendets avgörande idag och finner att 
ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter Erik Pellings (S) ändringsyrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslags fjärde att-sats (4) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller densamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag i övrigt mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för Jonas Segersam (KD) med fleras yrkanden med 

motiveringen: 
Moderaterna anser inte att det är kommunens uppgift att driva jämställdhetsarbetet för 

hela samhället. Jämställdhetsrådets uppgift var från början att säkra jämställdhet inom 
kommunens verksamhet, vilket var ett bra uppdrag. Däremot innebär de nya 

föreskrifterna ett mycket större antagande som inte bör ligga på Uppsala kommun. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Landsbygdsberedningen bör göras om till ett råd, vars struktur ska innebära en bättre 
samverkan med de olika bygderna i kommunen. Ett steg har redan tagits med 
medborgarbudgetarna, men man bör gå vidare med att även utveckla samverkan inom 

ramen för ett landsbygdsråd. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden med 

motiveringen: 
Obegripligt att kommunen skapar råd kopplat till verksamheter som är ett statligt 
ansvar, till exempel Arbetsmarknadsrådet. Vad gör ett liknande råd för nytta som inte 
täcks i andra sammanhang? Varför behövs ett särskilt Cykelråd? Det är betydligt mer 

motiverat med det tidigare Trafiksäkerhetsrådet och allt man kunde koppla till det rådets 

verksamhet, inte minst cykelfrågor. Min främsta kritik mot råden är att de bara ger sken 
av en skendemokrati och de skapar administrationskostnader om de inte har konkreta 
uppgifter mer än att de som finns representerade i rådet ska prata. Enligt mig måste ett 

råd vara en formell remissinstans i relevanta frågor eller avvecklas. Jag tycker också att 

råden ska vara formella remissinstanser i relevanta frågor för att fylla en formell roll. Jag 

anser också att Landsbygdsberedningen görs om till ett råd och att även det rådet ska 
vara en formell remissinstans för relevanta frågor. 
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Särskilda yttranden 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Centerpartiet ser att landsbygdsberedningen måste utvecklas för att kunna fånga det 
lokala engagemanget, driva och finansiera lokala satsningar samt decentralisera 

besluten. Detta tror Centerpartiet kan förverkligas genom att inrätta bygderåd och 

stadsdelsråd med långsiktigt kommunalt finansiellt stöd i samverkan med lokala 
föreningar. 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Sverigedemokraterna ifrågasätter starkt nyttan med en del av de råd som föreslås få 
reviderade föreskrifter. Det gäller bland annat Jämställdhetsrådet som avses få betydligt 

mer långtgående uppgifter än som hittills varit fallet. Ett annat exempel är Cykelrådet 

där man kan ifrågasätta behovet av att alls ha ett kommunalt råd för en sådan sak. 

Det långsiktiga målet för kommunens arbete bör vara att bli bättre och bättre på det som 
är kommunens kärnverksamheter, dvs det som regleras i lag, samt en del andra 

områden där kommunen är en viktig aktör, eller rentav den enda möjliga aktören. 

Landsbygdsberedningen bör också göras om till ett råd. SD satsar vesäntligt mer medel 

på landsbygden än vad styret gör. Bland annat uppgår vår medborgarbudget till 15 
miljoner istället för styrets 1,5 miljoner. Satsningar under IFN och KTN uppgår också till 

mångmiljonbelopp för landsbygdens del. Det är viktigt att landsbygden får mer resurser 

och mer inflytande. 
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§ 366  

Deltagande på Mälardalsrådets studieresa till 
Wien 9 - 11 februari 2022 

KSN-2021-03190 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens ordförande och 2:e vice ordförande representerar 

Uppsala kommun vid Mälardalsrådets studieresa till Wien den 9 – 11 februari 
2022. 

Sammanfattning 

Mälardalsrådet arrangerar den 9 – 11 februari 2022 en studieresa till Wien, Österrike.   
Uppsala kommun har inbjudits att delta med två representanter. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 390 

• Tjänsteskrivelse daterad 15 november 2021 

Yrkande 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Reservation 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Det är trevligt att Mälardalsrådet bjuder in till studiebesök utomlands. Jag anser dock 
inte att ett deltagande ger Uppsala kommuns invånare något av värde i utbyte. Jag 
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anser att kommunstyrelsens ordförande har gott om kvalitetsproblem inom kommunens 
kärnverksamheter som ska vara i fokus och inte liknande resor. 

Särskilda yttranden 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Företrädare för Uppsala kommun har de senaste åren varit på ett flertal studieresor i 

olika europeiska städer, bland annat Freiburg im Breisgau, Århus och Utrecht. Det har 

säkerligen varit hemskt trevliga resor för deltagarna, men nyttan för Uppsalas 
skattebetalare är oerhört svår att sätta fingret på. 
Om man betänker att Uppsalas skatteskuld uppgår till drygt 70 000 kr per 
kommuninvånare så är det extra svårt att motivera den här sortens kostnader. 

Mot bakgrund av detta förespråkar Sverigedemokraterna en stor återhållsamhet med 

utgifter av denna art. En stor del av den nytta deltagarna menar sig ha haft av tidigare 

resor går att uppnå med betydligt enklare medel, inte minst on-line. 
Således förespråkar vi att kommunens företrädare ska avstå från att delta i den aktuella 

studieresan. 

I och med pandemins utökade digitala möjligheter har digitalt närvarande blivit snarare 

regel än undantag och de flesta har insett att det mesta går att göra lika bra digitalt som 
fysiskt. 

Simon Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Många resor är helt klart överflödiga som kommunen tar sig an att finansiera och 

prioritera, men denna har noggrant framarbetats i samarbetet i Mälardalsrådet och 

besöksorten är inte redan sonderad av kommunen, vilket annars har varit en kritik från 
min sida att man åker till samma ort om och om igen. 
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§ 367  

Ändring av sammanträdesdag i februari 2022 

KSN-2021-01910 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att flytta kommunstyrelsens sammanträde från den 9 februari 2022 till den 8 
februari 2022, samt 

2. att ställa in sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 
februari 2022. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens ordförande och andre vice ordförande planerar att åka på en 
studieresa 9–11 februari 2022. Med anledning av det föreslås det att det planerade 
sammanträdet med kommunstyrelsen flyttas från onsdag 9 februari 2022 till tisdag 8 

februari 2022. En konsekvens av det blir att sammanträdet med kommunstyrelsens 

arbetsutskotts sammanträde 8 februari 2022 ställs in. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 390 

• Tjänsteskrivelse daterad 28 oktober 2021 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 368  

Almedalen 2022 

KSN-2021-03328 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens arbetsutskott bereds möjlighet att delta under 
Almedalsveckan 2022. 

Sammanfattning 

Almedalsveckan, även kallad politikerveckan i Almedalen, genomförs årligen i Visby på 

Gotland. Under veckan samlas företrädare för de politiska partierna och diskuterar 

politik. Myndigheter, intresseorganisationer, företag med flera arrangerar seminarier 
under veckan. Region Gotland samordnar arrangemanget. Almedalsveckan 2022 
arrangeras den 3:e till 7:e juli 2022. Alla evenemang i programmet under 

Almedalsveckan är kostnadsfria och öppna för alla. 

Med undantag för 2020 och 2021 då pandemin tvingade arrangörerna att ställa in 
respektive genomföra veckan digitalt har Almedalsveckan vuxit stadigt sedan starten. 

Under Almedalsveckan 2019 kunde de drygt 42 000 unika besökarna välja mellan 3 700 
evenemang. Intresseorganisationer är tillsammans med företag flest till antalet bland 

arrangörerna, även om kommuner ökar i antal. Almedalensveckan är en viktig 
mötesplats för påverkan, omvärldsbevakning, kompetensutveckling och nätverkande. 

Det bedöms som viktigt att bereda möjlighet för ledamöterna kommunstyrelsens 
arbetsutskott att delta under Almedalsveckan 2022. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 418 

• Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2021 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar: 

att de som deltar i Almedalen, på skattebetalarnas bekostnad, ska lämna en individuell 
reseberättelse om vad de anser var mest lärorikt under arrangemanget för övriga 
kommunstyrelsens att ta del av. 
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Simon Alm (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Stefan Hannas (-) tilläggsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Om deltagandet i Almedalen utnyttjas på ett klokt sätt är det en värdefull 

kunskapsinhämtning för deltagarna. Jag har återkommande i samband med detta 
ärende ansett att deltagarna ska lämna en reserapport per person som övriga 

kommunstyrelsen får ta del av. Jag anser inte att det är tillräckligt med att någon 

tjänsteman skriver en rapport. Det har ett egenvärde att deltagande politiker gör sina 

egna korta reseberättelser om vad de anser att övriga KS- medlemmar med fördel kan 
lära sig mer om. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Detta är en sorts resa som kommunen redan har spenderat miljontals kronor på under de 

senaste tio åren, och dessutom ett besöksmål och arrangemang som kommunen flitigt 

deltagit på. Mervärdet är därför begränsat att åka dit redan 2022 igen varför ärendet bör 

avslås. 

Särskilt yttrande 

Linnea Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Sverigedemokraterna motsätter sig kategoriskt den här sortens lättsinnigt spenderande 
av skattemedel. 
Almedalsveckan har under hela sin existens i första hand varit en angelägenhet på 
riksnivå. Detta parat med att evenemanget på senare år förlorat en del av sin tidigare 

fräschör gör att det inte finns rimliga skäl till att en delegation från Uppsala ska delta i 

Almedalsveckan för vår stads skattebetalares pengar. 
Förskolor och skolor, anständig mat och tillräcklig personaltäthet på äldreboenden, till 
och med bostadsbyggande i Sydöstra staden (även om vi har synpunkter på 

omfattningen) är saker som utan vidare kan sägas höra till kommunens 
kärnverksamheter. Ett deltagande i Almedalsveckan är det inte. 

Det är vidare intressant att Vänsterpartiet som tidigare kritiserat kommunens deltagande 
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på Almedalsveckan inte motsatte sig beslutet och inte sa ett knyst när SD påpekade detta 
på mötet. I beslutet som fattas får V skicka en representant som sitter i KSAU och kanske 
är det därför man nu har svängt i frågan. Besynnerligt och skamlöst. 
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§ 369  

Yttrande över samrådsremiss Trafikplats 
Fullerö E4 och väg 290 

KSN-2021-02894 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Trafikverket enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Trafikverket har överlämnat ovan rubricerade remiss till kommunstyrelsen för 

yttrande. Uppsala kommun ser positivt på att en vägplan tas fram för den planerade 

kapacitetsförstärkningen av Trafikplats Fullerö och den intilliggande korsningen 
väg 290 och Kometvägen då detta är en förutsättning för planerad exploatering enligt 

gällande översiktsplan samt fördjupad översiktsplan för Storvreta. 

Uppsala kommun har ett särskilt fokus på de delar av samrådsunderlaget som 
påverkar kommunens samhällsplanering samt de effekter som berör nuvarande och 
blivande kommunmedborgare som bor, arbetar i eller på annat sätt vistas i Storvreta-

Fullerö.  

Remissunderlaget finns att läsa i sin helhet på denna länk. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 november 2021 § 404 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021 

• Bilaga 1, Yttrande över samrådsremiss Trafikplats Fullerö E4 och väg 290 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

  

https://www.trafikverket.se/nara-dig/Uppsala/vi-bygger-och-forbattrar/e4vag-290-trafikplats-fullero-forbattra-kapacitet/Dokument/
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§ 370  

Yttrande över Länsplan för regional 
transportinfrastruktur i Uppsala län 2022-
2033 

KSN-2021-02595 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att i yttrandet ändra meningen ”Uppsala kommun vill dock påminna att 
kommunen har som mål att vara fossil- och klimatneutral i sin 

kommungeografi till 2030.” till ”Uppsala kommun vill dock påminna att 

kommunen har som mål att vara fossilfri 2030- och klimatpositiv 2050 i sin 
kommungeografi. Till 2030 ska utsläppen minska 10-14 procent årligen.”, samt 

2. att godkänna yttrandet i övrigt i enlighet med bilaga 1.  

Sammanfattning 

Regeringen uppdrog i juni 2021 till landets regioner att upprätta förslag på nya 

länstransportplaner. Uppdraget följer på regeringens infrastrukturproposition som 

riksdagen beslutade om den 22 juni 2021. 

Region Uppsala skickade förslaget på remiss den 29 september och man önskar 
synpunkter senast 21 december 2021. 

Samtidigt uppdrog regeringen till Trafikverket att upprätta förslag på ny nationell plan 

för transportinfrastruktur. Förslaget skickas på remiss den 30 november. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottet bereder ärendet 14 december 2021 

• Tjänsteskrivelse daterad 17 november 2021 

• Bilaga 1, Förslag till yttrande  

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att Uppsala kommun förordar alternativ C 
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Stefan Hanna (-) yrkar: 
att allt som handlar om det så kallade Uppsalapaketet stryks ur Länsplanen. 
att allt som handlar om spårväg stryks ur Länsplanen 

Erik Pelling (S), Rickard Malmström (MP) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag. 

Rickard Malmström (MP) yrkar: 

att i yttrandet ändra meningen ”Uppsala kommun vill dock påminna att kommunen har 
som mål att vara fossil- och klimatneutral i sin kommungeografi till 2030.” till ”Uppsala 
kommun vill dock påminna att kommunen har som mål att vara fossilfri 2030- och 
klimatpositiv 2050 i sin kommungeografi. Till 2030 ska utsläppen minska 10-14 procent 

årligen.” 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Stefan Hannas (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag med Rickard Malmströms (MP) 
ändringsyrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande med motiveringen: 
Ingångvärdet från Uppsala kommun har under en lång tid varit alternativ C. Alternativ C 

bidrar till god tillgänglighet över hela länet och det råder en samsyn i Region Uppsala om 

behoven. Fördelarna med alternativ C kommer att komma Uppsala kommun väl till del. 

För Moderaterna är det extra viktigt att planerna för 2+1-vägen på väg 288 till 
Östhammar prioriteras. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) 
med fleras yrkande med motiveringen: 
Det är viktigt att man fullföljer planerna för att bygga ut väg 288 till Östhammar. 

Östhammars kommun saknar tågförbindelse, och 288 är den viktigaste 
kommunikationsleden, som nu byggts ut till stora delar för att komma tillrätta med de 

stora trafiksäkerhetsproblem och bristande kapacitet som tidigare präglade 
sträckningen. När slutförvar för kärnavfall kommer på plats i Forsmark ökar behoven än 

mer. Vi anser därför att Länstransportplanen bör ha alternativ C som utgångspunkt. 
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Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Uppsalapaketet är i sin nuvarande form uttryck för en helt felaktig utvecklingsplan för 

Uppsala kommun. Idag påverkas Länsplanen i stor utsträckning av Uppsalapaketet och 
därför behöver en Länsplanen för regional transportinfrastruktur i Uppsala län 2022-2033 
helt omarbetas. Uppsalapaketet måste nu, när vi slipper Miljöpartiet i rikets regering, 

omförhandlas. 

Särskilda yttranden 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det är viktigt att man fullföljer planerna för att bygga ut väg 288 till Östhammar. 

Östhammars kommun saknar tågförbindelse, och 288 är den viktigaste 

kommunikationsleden, som nu byggts ut till stora delar för att komma tillrätta med de 

stora trafiksäkerhetsproblem och bristande kapacitet som tidigare präglade 
sträckningen. När slutförvar för kärnavfall kommer på plats i Forsmark ökar behoven än 

mer. Vi anser därför att Länstransportplanen bör ha alternativ C som utgångspunkt. 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Sverigedemokraterna förordar alternativ C. Detta då både alternativ A och B blir litet av 
halvmesyrer då full utbyggnad till 2 + 1-väg ger ett bättre trafikflöde. 
Sverigedemokraterna förordar vidare att Region Uppsala avbryter de åtgärder som inom 

den regionala cykelstrategin försämrar framkomligheten för biltrafiken, detta gäller 

exempelvis planerna för cykelväg vid väg 600 som smalnar av bilvägen till den grad att 

vägen blir avsevärt sämre när det kommer till både trafikflöde och trygghet för 
biltrafikanter. Detta bör sedermera kommuniceras till Trafikverket. 
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§ 371  

Ansvar för allmän platsmark där 
huvudmannaskapet är enskilt och regelverk 
för bidrag till vägföreningar 

KSN-2016-2043 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att upphäva kommunfullmäktiges beslut den 28 december 1971 (§ 491), den 
21 mars 1977 (§ 141) och den 23 november 1983 (§ 422), bilaga 1, 

2. att inte överta ansvar för huvudmannaskap av allmän platsmark där 

huvudmannaskapet är enskilt, 
3. att anta ny bidragsmodell för bidrag till enskilda vägar enligt föredragningen i 

ärendet, 
4. att återkomma till kommunstyrelsen med en beskrivning av hur respektive 

förening påverkas av den nya modellen innan den införs 2023, samt 

5. att i mål och budgetprocessen för 2023 utreda en utökning av den totala 

budgetramen för ersättning till vägföreningarna utifrån det som framkommer 

utredningen av hur respektive förening påverkas av den nya modellen. 

Sammanfattning 

I tätorterna i Uppsala kommun är huvudmannaskapet för allmän plats i regel enskilt 
och ytorna förvaltas av samfällighetsföreningar även kallade vägföreningar (nedan 

kallade ”föreningar”). 

Kommunfullmäktige beslutade 28 december 1971 (§ 491) att tills vidare lämna bidrag 

till vägföreningar inom ett antal tätorter. Bidragen skulle motsvara föreningarnas 
nettokostnad för gatuunderhåll. Kommunfullmäktige beslutade också att ge bidrag till 

två typer av enskilda vägar; vägar med statsbidrag och vägar utan statsbidrag. 
Bidragen ges per meter väg och räknas varje år om med ett väghållningsindex. 
Kommunfullmäktige beslutade 23 november 1983 (§ 422) att fastställa bidragsandelen 

för föreningar med nettokostnadsbidrag till 90 procent för sommar- och 
vinterunderhåll samt 50 procent för administration. 

Under åren 2015 till 2018 inkom tre större föreningar med begäran om att kommunen 

ska överta huvudmannaskapet för allmän plats i respektive förenings tätort. 
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Kommunstyrelsen beslutade den 8 mars 2017 (§ 38), bilaga 2, att uppdra till 
stadsbyggnadsförvaltningen att i samverkan med kommunledningskontoret och den 
kommunala lantmäterimyndigheten utreda kommunalt övertagande av enskilt 

huvudmannaskap på allmän plats. Kommunstyrelsen beslutade samtidigt att uppdra 
till stadsbyggnadsförvaltningen och kommunledningskontoret att utforma förslag till 
ett nytt regelverk för bidrag till vägföreningar. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 420 

• Tjänsteskrivelse daterad 15 november 2021 

• Bilaga 1, kommunfullmäktiges beslut om bidrag till vägföreningar 

• Bilaga 2, kommunstyrelsens beslut 2017 om uppdrag till förvaltningen kopplat 

till principer för huvudmannaskap och bidrag till vägföreningar  

• Bilaga 3, komplettering till uppdrag 

• Bilaga 4, utredning om övertagande av huvudmannaskap 

• Bilaga 5, utredning om ny bidragsmodell 

• Bilaga 6a, gatu- och samhällsmiljönämnden protokoll övertagande 

• Bilaga 6b, gatu- och samhällsmiljönämnden protokoll bidrag 

• Bilaga 7, plan- och byggnadsnämndens protokoll övertagande 

• Bilaga 8, kommunala lantmäterimyndighetens yttrande 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar att ärendet återremitteras med motiveringen: 

att berörda föreningar måste få en chans att skriftligt inkomma med synpunkter på 
minoritetsstyrets förslag till beslut. Synpunkter som ska bifogas till ärendet inför beslut. (2 

dialogmöten men ingen dokumentation). Samt att det måste vara tydligt hur 

nödvändiga kostnader ska finansieras. 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Jonas Segersam (KD), Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) yrkar i första hand:  

att ärendet återremitteras. 

Jonas Segersam (KD), Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) yrkar i andra hand: 
att bifalla att-sats 1 och bevara nuvarande bidragsmodell, 

att bifalla att-sats 2, 
att avslå att-sats 3. 

Erik Pelling (S), Mohamad Hassan (L), Ulrik Wärnsberg (S) och Rickard Malmström (MP) 

yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Erik Pelling (S) yrkar, med instämmande från Tobias Smedberg (V), Mohamad Hassan 
(L), Ulrik Wärnsberg (S) och Rickard Malmström (MP): 
att återkomma till kommunstyrelsen med en beskrivning av hur respektive förening 

påverkas av den nya modellen innan den införs 2023, samt 
att i mål och budgetprocessen för 2023 utreda en utökning av den totala budgetramen 
för ersättning till vägföreningarna utifrån det som framkommer utredningen av hur 

respektive förening påverkas av den nya modellen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkanden mot ärendets avgörande idag och finner 
att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag första att-sats (1) mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen bifaller densamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag andra att-sats (2) mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen bifaller densamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag tredje att-sats (3) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller densamma. 

Ordförande ställer slutligen Erik Pellings (S) tilläggsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 

Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jonas Segersam (KD) med 
fleras yrkanden med motiveringen: 

En stor andel av vägnätet sköts av vägföreningar eller samfälligheter, i många fall med 

mycket gott resultat. Vi är positiva till att fler aktörer är med och tar ansvar för viktiga 

delar av kommunen. Välfungerande vägföreningar bidrar både till en effektiv 
väghållning, bra förutsättningar till att upphandla tjänster från det lokala näringslivet 
och bidar till samhällsgemenskap. 
Det finns goda skäl till att fortsätta försöka finna lösningar för de enskilda vägföreningar 

som vill att kommunen tar över huvudmannaskapet. Samtidigt innebär det ekonomiska 

konsekvenser som gör att kommunen i samverkan med föreningarna aktivt ska söka 
externa finansiella medel för att uppnå den standard som vägar med kommunalt 
huvudmannaskap förväntas hålla. 

Det är angeläget att kommunen underlättar och inte försvårar för de vägföreningar som 

fortsatt vill verka i Uppsala och därför bör förslaget till bidragsändringar på ett tydligare 

sätt tillgodose föreningarnas yttranden. 
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna yrkade i första hand återremiss för en 
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bättre analys om hur detta slår ekonomiskt mot föreningarna. Vår återremiss syftar till 
att se hur ekonomin sett ut över flera år, inte endast 2015–2017 utan till 2020 eftersom 
väder och snömängd varierar kraftigt. Mot bakgrund av att införandet i förslaget föreslås 

skjutas upp till 2023 bör vår återremiss bifallas för att genomföras i bättre dialog med 
berörda vägföreningar. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Under många år har stora delar av vägnätet i Uppsala kommun skötts mycket bra av 

samfälligheter eller vägföreningar. Många av dessa föreningar och samfälligheter har 
mycket svårt att generationsväxla ledarskapet för föreningarna och har därför efterlyst 
möjliga nya upplägg för att säkerställa vägarnas framkomlighet. Tveklöst har många 
vägföreningar bidragit och bidrar till en behovseffektiv väghållning. Många gånger har 

också kostnaderna varit mycket modesta då det upphandlats till exempel snöröjning från 

någon närboende med plogförmåga eller gräsklippning. I ljuset av dessa 
rekryteringsproblem till vägföreningarnas organisering och de ofta effektiva insatser som 
görs är det pinsamt att förslaget är att inte erbjuda viss ersättning till 

föreningsledningarna. Kommunen erbjuder timarvoden till rådsledamöter som ”bara” 

pratar men vill inte tillåta en symbolisk finansiering för insatser som vida överstiger de 
timmar de hittills har kunnat fakturera. Beslutsunderlagen gör det inte heller tydligt för 

föreningarna hur stora ersättningar de kan förvänta sig framöver. 
Vad avser standardkrav på gator där kommunen är huvudman minns jag inte att det 
finns några skall-krav om det. För de föreningar som gärna ser att kommunen tar över 

huvudmannaskapet går det säkerligen att i ett avtal om att skifta huvudman också göra 
undantag kopplat till vägarnas kvalité. 

Jag anser att Uppsala kommun med fördel ska kunna lära av det som gjordes i Halmstad 
och i Norrköping och utifrån det ge relevanta vägföreningar och samfälligheter en chans 

att överlåta ansvaret på kommunen. 

Särskilt yttrande 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

En stor andel av vägnätet sköts av vägföreningar eller samfälligheter, i många fall med 
mycket gott resultat. Vi är positiva till att fler aktörer är med och tar ansvar för viktiga 

delar av kommunen. Välfungerande vägföreningar bidrar både till en effektiv 
väghållning, bra förutsättningar till att upphandla tjänster från det lokala näringslivet 
och bidar till samhällsgemenskap. 

Det finns goda skäl till att fortsätta försöka finna lösningar för de enskilda vägföreningar 
som vill att kommunen tar över huvudmannaskapet. Samtidigt innebär det ekonomiska 

konsekvenser som gör att kommunen i samverkan med föreningarna aktivt ska söka 

externa finansiella medel för att uppnå den standard som vägar med kommunalt 

huvudmannaskap förväntas hålla. 
Det är angeläget att kommunen underlättar och inte försvårar för de vägföreningar som 
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fortsatt vill verka i Uppsala och därför bör förslaget till bidragsändringar på ett tydligare 
sätt tillgodose föreningarnas yttranden. 
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna yrkade i första hand återremiss för en 

bättre analys om hur detta slår ekonomiskt mot föreningarna. Vår återremiss syftar till 
att se hur ekonomin sett ut över flera år, inte endast 2015–2017 utan till 2020 eftersom 
väder och snömängd varierar kraftigt. Mot bakgrund av att införandet i förslaget föreslås 

skjutas upp till 2023 bör vår återremiss bifallas för att genomföras i bättre dialog med 

berörda vägföreningar. 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Sverigedemokraterna anser att ärendet bör återremitteras. Vi motsätter oss inte att man 
förändrar systemet för hur bidragen till olika vägföreningar ska fördelas, men de 
ekonomiska effekterna för olika föreningar på längre sikt är för svårbedömt för att ligga 

till grund för ett långsiktigt beslut. Det finns en risk att den föreslagna modellen för en del 

föreningar kan leda till avsevärda svårigheter vilket skulle kunna ha mycket negativ 
effekt på lokala kommunikationer. 
Av det skälet ansluter vi oss till den bedömning som görs i M, Kd och C:s yrkande, att 

ärendet bör återremitteras, och att en studie av de ekonomiska konsekvenserna för 

vägföreningarna måste omfatta en längre tidsrymd än endast 2-3 år. 
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§ 372  

Program och handlingsplan för mobilitet och 
trafik 

KSN-2019-2011 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna program för mobilitet och trafik enligt ärendets bilaga 1 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

2. att godkänna handlingsplan för mobilitet och trafik enligt ärendets bilaga 3 

Sammanfattning 

I och med beslut om översiktsplan 2016 gavs stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att 
ta fram en ny trafikstrategi. Arbetet inleddes 2017. Kommunstyrelsen beslutade i 

augusti 2017 om projektdirektiv. Direktivet innebar en sammanhållen strategi med 

handlingsplaner för såväl den långsiktiga som den mer kortsiktiga utvecklingen av 

transportsystemet, resor och transporter kopplade till kommunens mål. Arbetet med 
strategi och handlingsplaner planerades att löpa parallellt. 

Under 2018 gjordes ett omtag i syfte att först arbeta fram en strategi som gav ett 
ramverk för efterföljande handlingsplaner. Kommunstyrelsen behandlade en 

remissversion av program för mobilitet och trafik i oktober 2019. Kommunstyrelsen 

beslutade att endast en remisskonferens med relevanta aktörer skulle ske. En sådan 

ägde rum i februari 2021. Kommunstyrelsen beslutade vidare att uppdra åt gatu- och 
samhällsmiljönämnden att ta fram en handlingsplan för mobilitet och trafik, samt att 
återkomma till kommunstyrelsen för en gemensam beredning och beslut av program 

och handlingsplan. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 421 

• Tjänsteskrivelse, daterad 12 oktober 2021 

• Bilaga 1, Program för mobilitet och trafik 

• Bilaga 2, nulägesbeskrivning, målsammanställning och identifierade 

åtgärdsbehov kopplad till program för mobilitet och trafik 
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• Bilaga 3, Handlingsplan för mobilitet och trafik 

• Bilaga 4, Nulägesbeskrivning kopplad till handlingsplanen 

• Bilaga 5, Åtgärdslista kopplad till handlingsplanen 

• Bilaga 6, Utredningsbehov kopplad till handlingsplanen 

• Bilaga 7, Redogörelse för dialog med allmänheten 

• Bilaga 8, Kartor 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med 
instämmande från Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-): 
(1) att beslutet om begränsad biltrafik på Kungsgatan upphävs,  
(2) att ärendet avslås. 

Tobias Smedberg (V) yrkar: 
(1) att till programmets avsnitt identifierade åtgärdsbehov lägga till följande formulering 

Ta fram förslag på hur Uppsala kommun ska kunna införa en zonindelning som minskar 
genomfartstrafik och bilism mellan olika centralt belägna stadsdelar i Uppsala stad. 

(2) att till programmets avsnitt identifierade åtgärdsbehov lägga till följande formulering 
Identifiera fler gator i innerstaden som kan göras fria från biltrafik. 

(3) att till handlingsplanens avsnitt med utvecklingsområden lägga till följande åtgärd 
Ta fram förslag på hur Uppsala kommun ska kunna införa en zonindelning som minskar 

genomfartstrafik och bilism mellan olika centralt belägna stadsdelar i Uppsala stad. 
(4) att till handlingsplanens avsnitt med utvecklingsområden lägga till följande åtgärd 

Identifiera fler gator i innerstaden som kan göras fria från biltrafik. 
(5) att till handlingsplanens avsnitt med utvecklingsområden lägga till följande åtgärd 
Genomföra fortsatta försök med gåbussar för att främja trygga och hälsofrämjande 
hämtningar och lämningar på förskola och skola. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Tobias Smedbergs (V) ändringsyrkanden mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår desamma. 

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras första ändringsyrkande (1) 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag om avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med flera yrkande med motiveringen: 
Arbetet med handlingsplanen för mobilitet och trafik har pågått sedan 2017 och 

resultatet av det arbetet är inte tillräckligt bra. Planen är för generell och inte tillräckligt 

precis. Vi har under arbetets tid lyft upp behovet av analys av trafikflöden, prioriterade 
vägar, konsekvenser av avstängningar, trafikmätningar och hänsyn till nya områden. 
Satsningarna på cykel får ett stort utrymme i planen men en sådan här plan behöver 

inkludera alla trafikslag. Planen behöver ha tyngdpunkt på utveckling och möjligheter 
istället för förbud. En stor andel invånare i Uppsala kommun behöver bilen och det måste 
tas i beaktning. Vi tror på människan och på tekniken, ny grön teknik kommer att leda till 
fler eldrivna och självkörande bilar vilket också måste vara ett perspektiv som inkluderas. 

Uppsala kommun behöver en heltäckande trafikplan med fokus på framkomlighet och 

säkerhet för alla trafikslag. Denna plan uppfyller inte dessa krav. 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkande med motiveringen: 

Nya trafiklösningar krävs för att Uppsala ska kunna möta framtidens utmaningar. 
Erfarenheter från andra länder visar att en zonindelning av stadstrafiken kan vara ett 

effektivt sätt att minska genomfartstrafiken från privatbilismen i stadskärnan och få till 

en trivsammare innerstad. Att utreda möjligheterna att införa en sådan i Uppsala bör 

därför inte ses som en omöjlighet. I samma linje bör vi titta på vilka gator som kan göras 
fria från biltrafik för att få till en bättre innerstadsmiljö med renare luft samt mer plats för 
gång- och cykeltrafikanter. Slutligen ser vi att arbetet med gåbussar och liknande 

modeller bör fortsätta för att säkra hämtningar och lämningar för fler skolbarn i Uppsala 
kommun. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Det är otillfredställande att ett arbete som pågått under många år inte kan leverera ett 

bättre och mer användbart resultat. Det är ett dokument fullt av vackra ord och höga 

ambitioner. Jag saknar dock mer konkreta resonemang och planer kopplade till de 
trafikflödesutmaningar som behöver lösas redan idag oavsett om kommunen växer med 

50.000 eller 150.000 invånare fram till och med 2050. Jag saknar ett av de viktigaste 
perspektiven kopplade till mobilitet och för att nå klimatneutralitet inom rimlig framtid, 
fokuset på att skapa en organiserad delningsekonomi. En delningsekonomi som 

inkluderar färdmedel som bilar, elsparkcyklar och varför inte även drönare. Den tekniska 
utvecklingen går mycket fort och inte minst inom transportsektorn. Uppsala kommun är 

en geografiskt stor kommun. Av många skäl kommer många Uppsalabor fortsätta att 

använda bilar för att få sitt vardagsliv att gå ihop. I underlaget till beslut framgår att det 

idag saknas en god uppfattning om ”end2end” behoven som Uppsalaborna har. Det är 
särskilt bristen på kompetens om detta som oroväckande många inom minoritetsstyret 
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inte förstår att bilen fortsatt spelar en stor roll som inga andra trafikslag kan tillfredställa. 
Att negligera det faktumet är inte att tjäna de invånare vi folkvalda ska tjäna. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Ärendet genomsyras av socialism och ideologisk aversion mot bilar. Bilen är en 

frihetssymbol och ett uppskattat transportmedel bland kommunens invånare. Allra mest 

bland de äldre. I handlingen uttrycks det tydligt att man vill skuffa undan bilarnas 
framkomlighet till förmån för andra transportmedel. Undertecknad anser att det i ett 

sammanhang av långsiktig planering inte ska behöva göras sådana prioriteringar när 
man kan försöka planera för att ha beredskap för de utökade trafikflödena som blir fallet 
med de kommande decenniernas fortsatta expansion av framförallt Uppsala stad. 
Man lyfter med stolthet fram grupper som gynnas, men redovisar inte explicit vilka som 

missgynnas. Jämlikhet, miljö med flera gynnas enligt bilagan Nulägesbeskrivningar sida 

15 med rubriken personbilstrafik. Den grupp som allra mest väljer bilen som färdmedel är 
pensionärer, och styret borde förklara hur det rimmar med en äldrevänlig kommun att ge 
sig på just den äldre gruppens föredragna transportmedel? Det finns många skäl till att 

välja bilen även om man har tillgång till kollektivtrafik, vilka kan vara att man vill minska 

risk för att bli utsatt för smitta, man har ont och vill därför kunna komma närmre sin 
måladress, man har med sig saker eller livsmedel som är jobbigt att frakta på annat sätt, 

man kanske är flera som åker varför bilen blir betydligt billigare val, man tycker det är 
bekvämt att kunna åka på sina egna villkor osv. 
Varför ska man missunna denna ihållande starka uppskattning av bilen som 

transportmedel? Trots massiv negativ kampanj, från främst socialistiskt håll mot denna 
frihetssymbol, kvarstår bilen som ett dominant transportalternativ bland stora delar av 

kommuninvånarna. Frågan om utsläpp är på full gång att lösas ytterligare med 
elbilarnas frammarsch. För bara 20 år sedan var katalysatorer inte ens på något sätt 

självklart i fordonsflottan, men tekniken för oss framåt. Om 20 år kommer elbilstekniken 
ha tvingat ner utsläppen dramatiskt ytterligare. I kombination med självkörande teknik 

kommer yteffektiviteten att förbättras, bilen kommer att kunna bli tillgängligare för de 
som saknas körkort osv. Framtiden tillhör bilen och staden ska naturligt planeras för att 

kunna tillgodose en sådan fortsättning på den trenden som redan pågått i över ett halvt 

sekel. 
Resonemang och aktiva åtgärder för att med en trafikplanering göra det svårare att ta 
sig fram med bil i framtiden är ett totalt misslyckande vad gäller ansvarstagande. 
Trafikplaneringen ska söka göra det lättare att ta sig fram på alla sätt och vis, inte plågas 

av ideologiska tokigheter. 
Vidare saknas konkretisering. Det här blir i det närmaste bara ett inriktningsdokument för 
GSN att jobba vidare med, och det egentliga enda medskicket i allt detta är att ge GSN ett 

fullmäktigebeslut på att fortsätta försvåra framkomligheten för bilar. Antingen behöver 

ärendet göras om från grunden med mer konkretisering eller så kan det lika gärna 

avslås. 
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Särskilt yttrande 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Så sent som vid kommunfullmäktigesammanträdet den 13:e december talade en 
företrädare för Miljöpartiet om situationer där bilen behövs. Om det uttalandet verkligen 

betydde något så vore det dock klädsamt om den insikten kunde mynna ut i något 

mindre bilfientliga förslag för centrala Uppsala. Att ständigt gömma sig bakom 
formuleringar om att befrämja kollektivtrafik och cykeltrafik etc, men att samtidigt 
bedriva en politik som dessvärre inte kan ses som något annat än att så mycket som 

möjligt försvåra och hindra biltrafik, är inte att föredra. 
Det är inte helt enkelt att tillgodose alla önskemål i en redan uppbyggd stad, och biltrafik 
är inte heller oproblematisk, men ska centrala stadens näringsidkare ha en långsiktig 
chans att överleva måste det finnas möjligheter för de som behöver att ta sig till och från 

centrum även med bil. Det har inte minst märkts under pandemin när det införts 

rabatterade parkeringsavgifter i centrala Uppsala, något som uppskattades mycket av 
näringslivet. 
Det är också en tillgänglighetsfråga för såväl landsbygdsbor som blåljusverksamhet, som 

allt annat än prioriteras och värnas. 

Invändningen att det bara handlar om genomfartstrafik och inte om resenärer med en 
ändpunkt i centrum övertygar inte. Det är svårt att se hur en sådan sak ska kunna 

kontrolleras. Om en resa sker från exempelvis Svartbäcken och inkluderar ett mycket kort 
besök på stadshuset, för att sedan gå vidare ut mot Ikea, handlar det då om en 
genomfartsresa eller två ändpunktsresor? Gränsdragningen skulle riskera att bli både 

absurd och direkt farsartad, och det är inget som är ägnat att ge medborgarna större 
förtroende för politikerskrået. 

Det är dessutom påfallande ofta som den här sortens åtgärder bara leder till andra 
svårigheter på annat håll. Styret har försäkrat att den här förändringen inte kommer att 

korka igen exempelvis Väderkvarnsgatan. Det återstår att se, men erfarenheterna från 

andra städer både i Sverige och utomlands är inte direkt goda. 
Buss är bra för somliga, tåg för somliga, cykel eller att gå till fots återigen för somliga, 
men bilister tycks styret mest se som en grupp människor som på något vis gör något 

dåligt och som ska straffas för det. Den här sortens förslag är inte bara meningslösa och 

orättvisa, de andas också påfallande ofta en ton av osunt moraliserande. 
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§ 373  

Åtgärdsprogram för kvävedioxid och 
handlingsplan för luftkvalitet 

KSN-2021-00569 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att fastställa Åtgärdsprogram för kvävedioxid, Uppsala kommuns 

handlingsplan för luftkvalitet för perioden 2022–2027.  

Sammanfattning 

Enligt miljöbalken ska ett åtgärdsprogram för luftkvalitet tas fram om 

miljökvalitetsnormer (MKN) för utomhusluft överskrids. Miljökvalitetsnormen för 
kvävedioxid överskrids på delar av Kungsgatan enligt mätningar och beräkningar. 

Utöver detta riskerar miljökvalitetsnormen för både kvävedioxid och partiklar att 
överskridas på ett antal gator i Uppsala innerstad. Det föreliggande förslaget till 
styrdokument är därför uppdelat i två åtgärdsområden: 

1. Åtgärder för att klara miljökvalitetsnormen för kvävedioxid på Kungsgatan 

(Åtgärdsprogram). 

2. Åtgärder för att nå miljökvalitetsmålet Frisk luft och förebygga överskridande 
av miljökvalitetsnormer för luftkvalitet (Handlingsplan). 

Åtgärdsprogrammet för luftkvalitet bedöms uppfylla de krav för åtgärdsprogram som 
återfinns i miljöbalken (1998:808) och luftkvalitetsförordningen (2010:477). 

Åtgärdsprogrammet för luftkvalitet antas av kommunfullmäktige, i enlighet med 

miljöbalken. 

Åtgärdsprogrammet och handlingsplanen ska samordnas och gå hand i hand med 
parallella kommunala processer och beslutade åtgärder som bland annat 

Handlingsplan för mobilitet och trafik och Handlingsplan för trafikbuller. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 422 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021 
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• Bilaga 1, Åtgärdsprogram för kvävedioxid, Uppsala kommuns handlingsplan 
för luftkvalitet  

• Bilaga 2, Förslag på ändringar utifrån inkomna synpunkter under dialog 

• Bilaga 3, Sammanställning av inkomna synpunkter   

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar: 

(1) att återremittera ärendet för att komplettera det med en konsekvensanalys för de 
gator som drabbas med mycket mer trafik när Kungsgatan inte tillåts för 
genomfartstrafik. 

(2) att företagare och förare med handikappstillstånd ska få köra i kollektivtrafikfil på 

Kungsgatan. 
(3) att upphäva dispensen för bussarna Euro 5 på Kungsgatan 

Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) yrkar, med instämmande från Simon Alm 

(-): 
att upphäva dispensen för Euro 5-bussarna på Kungsgatan 

Jonas Segersam (KD) yrkar i första hand: 
(1) att ärendet återremitteras för att kompletteras med miljö-och konsekvensanalyser för 

till Kungsgatan närliggande gator. 

Jonas Segersam (KD) yrkar i andra hand: 

(2) att bilister med handikapptillstånd ska få köra i kollektivtrafikfil på Kungsgatan 

Simon Alm (-) yrkar, med instämmande från Jonas Segersam (KD): 

att dubbdäcksförbudet hävs. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkanden mot ärendets avgörande idag och finner 

att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter Jonas Segersams (KD) andra ändringsyrkande (2) och 
Stefan Hannas (2) ändringsyrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår 
desamma. 

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras ändringsyrkande och Stefan 
Hannas (-) tredje ändringsyrkande (3) mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
avslår desamma. 

Ordförande ställer därefter Simon Alms (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma. 
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Ordförande ställer arbetsutskottets förslag om avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Christopher Lagerqvist (M) och Therez Almerfors (M) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med fleras ändringsyrkande med 

motiveringen: 

Det är känt sedan tidigare att det till stor del är bussarna som står för de höga 
utsläppsnivåerna och då att bortse från det när ett åtgärdsprogram tas fram är inte 
rimligt. Moderaterna har under lång tid drivit att bussarna inte ska dispens. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Uppsala är en av de städer i världen som har allra renast luft. Naturligtvis finns det 
möjligheter för förbättring, men att ensidigt vidta åtgärder enbart på Kungsgatan 

riskerar att inte ge någon reell förbättring av luftkvaliteten utan blir endast en ursäkt för 
att försvåra för biltrafiken. 

Kristdemokraterna yrkade som enda parti avslag på införande av dubbdäcksförbud på 

Kungsgatan, och vi säger nu även tydligt nej till att ytterligare begränsa biltrafiken. Vi 
behöver bygga ut en attraktiv kollektivtrafik, men det är en fråga som Region Uppsala 
har ansvar för. 

För boende på landsbygden måste det vara möjligt att både ta sig in till Uppsala, och ta 

sig fram inne i staden. 

Det är också viktigt att vi inte begränsar tillgängligheten för personer med 
funktionsnedsättning. 

Vi yrkade därför återremiss på förslaget för att få en konsekvensbeskrivning av vad som 

händer med luftkvaliteten på omkringliggande gator vid en reglering av Kungsgatan, och 

på själva ärendet ett alternativt yrkande om att personer med handikapp-tillstånd 

behöver kunna köra som tidigare på Kungsgatan. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Det är inte rimligt att fatta ett liknande beslut utan att genomföra en seriös 

konsekvensanalys av effekten på andra gator om Kungsgatan stängs av för 

genomfartstrafik. Det minsta som behöver säkerställas om denna okloka väg framåt 
fortsätter är att tillåta förare med handikapptillstånd samt företagare att köra i 
kollektivtrafikfilen. Självklart ska inte dispens för bussar Euro 5 på Kungsgatan 
accepteras, det är bussarna som utgör huvudproblemet vad avser luftproblematiken. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Det står uttryckligen i handlingen att polismyndigheten inte kan prioritera att 
upprätthålla dubbdäcksförbudet, och mätningar har visat på att allmänheten har 
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förstått att så är fallet. Efterlevnaden är därmed begränsad och det är bara ett 
symboliskt störande exempel på anarki-tyranni, där de som följer onödiga regler får 
besvär, medan de som struntar i regler gynnas. Trots att efterlevnaden är så pass dålig 

finns hopp om förbättrad luftkvalitet när tekniken går åt rätt håll för fordonsflottan och 
kommunen har blivit bättre på att arbeta med att renhålla vägbanor. 
Vidare är det märkligt att man undantar busstrafik från miljökraven, när dessa på 

specifikt Kungsgatan står för en meningsfull andel av utsläppen. Det vore bra att försöka 

nå miljöförbättringar även inom denna del av fordonsparken. 
Framkomlighetsförsämringar, såsom förbud av olika slag för bilar som vanligt, förtjänar 

inget stöd. Bilburna resenärer behöver också kunna komma fram på ett rimligt sätt i 
staden. Värt att nämna i sammanhanget är att en rad myndigheter finns specifikt 

placerade i centrala Uppsala, och det är en allvarlig ojämlikhet att göra det ännu svårare 
för de som redan har längst att ta sig fram dit för de ärenden man är förpliktigad att 

utföra. 

Särskilt yttrande 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Även här är det påfallande hur mycket energi styret vill lägga på åtgärder som mest är 
symboliska eller som syftar till att “markera” mot en viss grupp, i detta fall folk som kör 

bil, fastän den faktiska nyttan med åtgärderna är mycket marginell eller obefintlig. Det 

finns ett stort mått av uttrycket “sila mygg och svälja kameler” i att göra stora 

ansträngningar för att göra det så svårt man bara kan för privatbilism, samtidigt som 
man vet att en av de största utsläppskällorna rörande partiklar är bussarna. Därför borde 
Fredrik Ahlsteds yrkande bifallas. Likaså bör Simon Alms yrkande om upphävt 

dubbdäcksförbud bifallas. Det har visat sig att det är svårt att efterleva och att det är 
bussarna som gör den största skadan i sammanhanget. Frågan om slopat 

dubbdäcksförbud är något som SD har drivit länge. 

Att vilja visa handlingskraft genom att införa åtgärder som slår hårt mot en grupp 

samtidigt som det inte leder till några rimliga förbättringar är symbolpolitik av sämsta 

sort. Sverigedemokraterna anser att politik ska vara meningsfull, inte bara att vilja 

något. 

  



Sida 76 (90) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-12-15 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 374  

Svar på motion om att förbereda Uppsala 
kommuns planarbete för differentiering av 
strandskyddet från Mattias Johansson (C) 

KSN-2021-00752 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunstyrelsen besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Mattias Johansson (C) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 

• att Uppsala kommun skyndsamt inleder en process för att – utifrån 
strandskyddsutredningens föreslagna författningsändringar – identifiera 

landsbygdsområden där strandskyddet kan upphävas i strandnära områden, 
samt 

• att en redovisning av dessa landsbygdsområden inkluderas i arbetet med ny 
översiktsplan för Uppsala kommun. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 392 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021 

• Bilaga 1, Motion om att förbereda Uppsala kommuns planarbete för 

differentiering av strandskyddet från Mattias Johansson (C) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämnden 28 oktober 2021 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) och Fredrik Ahlstedt (M) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Jonas Segersam (KD) med fleras 

yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jonas Segersam (KD) med 
fleras yrkande. 
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§ 375  

Svar på motion om att införa en 
trygghetskarta från David Perez (SD) 

KSN-2021-00754 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

David Perez (SD) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 att kommunen inför en 

trygghetskarta på sin hemsida. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 november 2021 § 405 

• Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2021 

• Bilaga, Motion om att införa en trygghetskarta från David Perez (SD) 

Yrkanden 

Simon Alm (-) yrkar bifall till motionen. 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Simon Alms (-) yrkande om bifall till 
motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Motionären eftersöker bättre förutsättningar för att kunna komma till rätta med 
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otryggheten i Uppsala. Det borde bifallas eller besvaras med bättre motförslag på 
konkreta lösningar som tar frågan framåt. 

Särskilt yttrande 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

De åtgärder som Kommunstyrelsen nämner är nog bra, men de är bara tillämpliga när 

en faktisk hotfull situation föreligger. Till skillnad från en trygghetskarta kan de inte ge 
någon förhandsinformation om vilka områden eller platser som sedan tidigare har en 
historia av incidenter. 

Det är naturligtvis en avvägning mellan risken att ytterligare “peka ut” ett område med 
redan tvivelaktigt rykte, och att enskilda medborgare ska kunna skaffa sig information 
om hur verkligheten faktiskt ser ut och därefter agera som de finner lämpligt. Men som 
situationen i samhällen utvecklat sig under de år Socialdemokraterna innehaft 

regeringsmakten så kan man inte blunda för människors behov av att få veta hur läget 

faktiskt är.  
Det är inte rimligt att de som är satta att styra ett samhälle av rädsla för att stöta sig med 
den ena eller andra gruppen, istället underlåter att göra vad man kan för att se till att 

medborgare inte utsätts för brott. 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det är viktigt att ta trygghetsarbetet på största allvar. Att ta trygghetsarbetet på största 

allvar innebär att arbeta både förebyggande och att genom en Noll-tolerans säkerställa 

att överträdelser alltid får tydliga och kännbara konsekvenser. Under skolåren kan det 
med fördel vara samtal med socialtjänst och polis där föräldrar ska delta. Jag tycker att 
Uppsala kommun på många sätt arbetar bra med dessa frågor. Att generellt flagga upp 

på en karta var vi har mest bekymmer anser jag inte vara klokt. 
Jag anser att kommunen skyndsamt måste förbereda för de möjligheter som den lag 

som nu handläggs om ordningsvakter, SOU 2021:38, medger. Jag anser fortsatt att 
staten, som har ansvaret för lag och ordning, ska stå för dessa kostnader. Tills det blir 

självklart är det viktigt att ändå utnyttja de mer flexibla och ökade möjligheterna som 

ordningsvakter ska få utföra. Det är fortsatt Polisen som har ansvaret att upprätthålla 

den allmänna ordningen och säkerheten. Ordningshållningen ska alltid förväntas vara 
effektiv och rättssäker och måste därför ske under ledning av Polismyndigheten. Jag 
anser att det bland annat av detta skäl är viktigt att Uppsalas lokala ordningsföreskrifter 

skapar tydliga riktlinjer både för ordningsvakter och deras ledning, Polisen. Det 
inkluderar självklart elsparkcyklar och cyklar som allt för ofta framförs på trottoarer och 
gångområden. Jag anser att kommunen mycket bättre ska påverka lagutredningen om 
ordningsvakter och driva på för att de precis som parkeringsvakter ska få dela ut böter 
för till exempel nedskräpning eller farligt framförande av elsparkcykel eller cykel på 

trottoarer eller andra gångområden. Om ordningsföreskrifter, och böteslagar kopplade 

till det offentliga rummet, ska tas på allvar måste det också finnas resurser som kan 

försöka säkerställa lagar och ordningsföreskrifters efterlevnad. 
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§ 376  

Svar på motion om att utveckla Skyttorp från 
Tobias Smedberg (V) med flera 

KSN-2021-00755 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med hänvisning till föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V), Magne Björklund (V) och Ingela Ekrelius (V) föreslår i en motion 

väckt 1 mars 2021 att kommunen påbörjar ett planarbete för att utveckla Skyttorp (i 

samråd med nuvarande markägare).  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 393 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 november 2021 

• Bilaga 1, Kartbild över Skyttorp och aktuella lägen 

• Bilaga 2, Motion om att utveckla Skyttorp från Tobias Smedberg (V) med flera 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-), Jonas Segersam (KD) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till 
motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Stefan Hanna (-) med fleras yrkande 

om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 
förslag. 
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Reservationer 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Stefan Hanna (-) med fleras yrkande med motiveringen: 
Beslutet som nyligen tagits i mark- och exploateringsutskottet om att i viss mån bygga i 

Skyttorp är jättebra men Vänsterpartiet anser att det finns anledning att pröva om 

kommunen kan ta ett större grepp över hela Skyttorpområdet på ett sätt som inte 
tidigare har gjorts. Det skulle till exempel kunna göra det möjligt att få igång ett 
centrumområde i tätorten. Det är möjligt att saneringskostnaderna skulle förhindra en 

utbyggnad i stationsnära läge men det förhindrar inte att pröva möjligheterna för att se 
på utvecklingen av Skyttorp som helhet och inte bara styckvis, någonting som ger bättre 
möjligheter för att öka Skyttorps potential och attraktivitet. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Stefan Hanna (-) med 

fleras yrkande med motiveringen: 
Vänsterpartiet har ett utmärkt förslag att utveckla Skyttorp, helt i linje med den motion 

som KD har lagt om att utveckla planer för Uppsalas kringorter. Svaret på motionen talar 

om att det finns förorenad mark, men det är ju något man får identifiera i en sådan plan – 

hela Skyttorp är ju inte förorenat. Nu är det positivt att kommunen äntligen tar fram 
tomter för bebyggelse på sin mark i Skyttorp, men det är ett initiativ från kommunen som 

markägare. Kommunen som planläggare behöver fortfarande ta ett ansvar för Skyttorps 

utveckling. Vi yrkade därför bifall till motionen. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
En ambitiös utbyggnad av några av våra kransorter, längs befintliga kollektivtrafikstråk, 

är en bättre väg att gå än att satsa på Uppsalapaketets kraftiga exploatering av Uppsala 

södra stad. Jag anser att kommunen ska ta fram en ny fördjupad översiktsplan för 

sydöstra Uppsala stad och addera fler kransorter till listan av orter som får en fördjupad 

översiktsplan. Förutom befintliga planer för Storvreta, Gunsta med flera kransorter 
behöver kommunen genom fördjupade översiktsplaner för Vattholma, Skyttorp, Järlåsa, 

Vänge, Björklinge och Bälinge ge vägledning till utvecklingen av dessa orter. Genom att 

utveckla hela Uppsala kommun klokt finns under lång tid framöver inget behov av den 
planerade spårvägslösningen eller den extrema bebyggelsen i Sydöstra staden. 

Skyttorp är en av våra mest intressanta utvecklingsbara kransorter. Kransorten ligger 
mycket strategiskt vid Ostkustbanan och har mycket god befintlig spårinfrastruktur som 
medger snabb kommunikation till Uppsala, Arlanda och Stockholm. Istället för en 

extremt dyr, omodern och miljöpåverkande spårvägslösning är det under de kommande 
30 åren betydligt klokare att investera i att förstärka liknande kransorter för att senare, 

om behovet finns, investera i modern och mer kostnadseffektiv kapacitetsstark 

kollektivtrafik i delar av Uppsala stad. 
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§ 377  

Svar på motion om en plan mot hemlöshet i 
Uppsala kommun från Hanna Victoria Mörck 
(V) och Per Olof Forsblom (V) 

KSN-2021-01293 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att motionen besvaras med föredragning i ärendet. 

Sammanfattning 

Hanna Victoria Mörck (v) och Per Olof Forsblom (v) föreslår i en motion väckt den 21 

april 2021 att kommunen inleder ett arbete med en ny samlad plan mot hemlöshet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 394 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 september 2021 

• Bilaga, motion om en plan mot hemlöshet i Uppsala kommun från Hanna 
Victoria Mörck (V) och Per Olof Forsblom (V) 

Yrkande 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande om 
bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande. 
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§ 378  

Svar på motion om Kyrkbyar och 
landsbygdsutveckling från Jonas Segersam 
(KD) 

KSN-2021-01299 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionens första och andra att-sats, samt 
2. att bifalla motionens tredje att-sats. 

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) föreslår i en motion väckt 26 april 2021: 

1. att uppdra till kommunstyrelsen att genomföra en utredning som innehåller 

en inventering med status för Uppsala kommuns 36 socknar, och hur 
respektive sockencentrum skulle kunna utvecklas som egna orter, 

2. att i de fall det finns underlag och efterfrågan för en utveckling gå vidare med 

att ge plan- och byggnadsnämnden planuppdrag att ta fram konkreta 

detaljplaner eller i förekommande fall besluta om fördjupade översiktsplaner, 

samt 
3. att på större orter på landsbygden uppdatera fördjupade översiktsplaner eller 

planprogram för en utveckling av dessa orter. Det gäller särskilt orter som likt 
Storvreta, Järlåsa och Vattholma har goda kommunikationsmöjligheter (i de 

fall inte sådana planer redan finns som för Storvretas del).  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 395 

• Tjänsteskrivelse daterad 29 oktober 2021 

• Bilaga 1, motion om kyrkbyar och landsbygdsutveckling 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen. 
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Fredrik Ahlstedt (M) yrkar att motionens första och andra att-satser ska anses 
besvarade. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslag om avslag till motionens första att-

sats (1) mot Fredrik Ahlstedts (M) yrkande om besvarande av densamma och mot 

Jonas Segersams (KD) yrkande om bifall till densamma och finner att 

kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag om avslag till motionens andra att-
sats (2) mot Fredrik Ahlstedts (M) yrkande om besvarande av densamma och mot 

Jonas Segersams (KD) yrkande om bifall till densamma och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag om avslag till motionens tredje att-
sats (3) mot Jonas Segersams (KD) yrkande om bifall till densamma och finner att 

kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservation 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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§ 379  

Svar på motion om kulturbank från Artemis 
Lumarker (V) 

KSN-2021-01835 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 14 juni 2021 

• att Uppsala kommun i enlighet med motionens intentioner startar en 

kulturbank som ett pilotprojekt i två år för att därefter utvärdera kulturbanken 
och överlåta beslut till kulturnämnden om verksamheten ska fortgå inom 

ordinarie verksamhet, samt 

• att beslutet arbetas in i kommunfullmäktiges budget för nästkommande år. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 395 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021 

• Bilaga 1, Motion om kulturbank från Artemis Lumarker (V) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 28 oktober 2021 

Yrkanden 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen. 

Simon Alm (-) yrkar avslag till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag om besvarande av motionen mot Hanna 

Victoria Mörcks (V) yrkande om bifall till motionen och mot Simon Alms (-) yrkande om 
avslag till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

I vissa partiers värld finns ingen gräns för vad kommunens skattemedel ska användas till. 

Kommunallagen ger dock som tur är vissa begränsningar och med sunt förnuft inser man 
därtill att kommunen ska försöka fokusera på sina kärnuppdrag, och bli så duktig den 
kan på just dessa. Ju fler små sidoprojekt desto sämre fokus på de stora viktiga frågorna 
som kommunen ensamt har huvudansvaret för. 

Därtill är det en fråga om jämlikhet. Det här förslaget skulle bli mycket dyrt om det skulle 

lanseras på ett tillfredsställande jämlikt sätt vad gäller geografisk närhet/tillgång. Om 

man väljer att istället göra förslaget billigt med endast en adress återkommer den eviga 
frågan om varför alltid landsbygden ska behöva beskattas för att stadsborna ska få mer 

service som landsbygdsborna stegvis får allt svårare att besöka med sina bilar? 
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§ 380  

Svar på motion om sommarbuss från Hanna 
Victoria Mörck (V) 

KSN-2021-01836 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Hanna Victoria Mörck (V) föreslår i en motion väckt 14 juni 2021 att Uppsala kommun 

på egen hand eller tillsammans med andra arbetar fram en busslinje under sommartid 

som ska trafikera utflyktsmål utanför staden.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 396 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 november 2021 

• Bilaga, Motion om sommarbuss från Hanna Victoria Mörck (V) 

Yrkanden 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen. 

Simon Alm (-) yrkar avslag till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag om besvarande av motionen mot Hanna 
Victoria Mörcks (V) yrkande om bifall till motionen och mot Simon Alms (-) yrkande om 

avslag till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande. 
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Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Kollektivtrafiken bedrivs av Region Uppsala och så kan fallet fortsätta vara. 

Vänsterpartiet är mycket flitiga på att lägga fram förslag på det ena och det andra som 
kommunen ska bredda sin verksamhet med, trots att andra redan tillhandahåller helt 
eller delvis service på det område man motioner om. Sådant leder till lägre grad av 

specialisering och högre kostnader. Det är dålig politik. 
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§ 381  

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckning över delegationsbeslut för perioden 19 november till och 

med 9 december 2021 till protokollet. 
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§ 382 

Anmälningsärenden 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att med godkännande lägga förteckning över anmälningsärenden perioden 19 

november till och med 9 december 2021 till protokollet. 

 


